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OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

A távhőszolgáltatás napjának 
fókuszában az új fűtőmű 
A távhőszolgáltatás napját Szamler László önkor-
mányzati képviselő nyitotta meg. Elmondta, az ese-
ménynek különleges jelentőséget az ad, hogy az elmúlt 
szezonban üzemszerűen működött és jelesre vizsgá-
zott az új kecskeméti biomassza-fűtőmű.

Közvilágítás- 

fejlesztés 
Lévai Jánosné önkormányzati 
képviselő elmondta, megkezdő-
dött a közvilágítás fejlesztése 
Műkertvárosban, Rendőrfalu-
ban, Kósafaluban és Muszájban.

Megújult  
a kerékpárút 
Dr. Fekete Gábor, a körzet 
önkormányzati képviselője fel-
karolta a Reptéri út kerékpár-
útjának felújítására irányuló 
lakossági kezdeményezést.

2. oldal 5. oldal 5. oldalSZOLGÁLTATÁS VÁROSRÉSZ KÖZLEKEDÉS

A kecskeméti majális igazi sikert aratott! A helyiek a családbarát programokat és a tér 
elrendezését dicsérték, ugyanis idén jobban el lehetett férni az eseményen.  

A május 1-jei programra több ezren érkeztek, a kecskemétiek jó hangulatban töltötték  
a napot a szabadidőközpontban. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester is így tett férjével 

és kisebbik lányával. Első állomásuk a körhinta volt, de több játékot is kipróbáltak. 

Együtt ünnepelt Kecskemét a majálison

A magyar sport napja  
várja a családokat 
Május 6-án a Benkó Zoltán Szabadidőközpont ad otthont az idei 
magyar sport napja kecskeméti rendezvényének. Az esemény 
mottója: Mozdulj együtt Anyuval, Apuval, ami azt jelenti, hogy a 
családok állnak majd a középpontban. Erről tartottak április 30-
án délután sajtótájékoztatót a Domb tetején, melyen Deutsch 

Tamás, a Sportegyesületek Országos Szövetségének elnöke és 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester is részt vett.
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Fotó: Banczik Róbert

„Méltatlanok voltak a vádak a Kecskeméti Televízió Nonprofit Kft.-t illetően.” Ezt Nemcsik Mátyás 
mondta arra reagálva, hogy a Szegedi Ítélőtábla másodfokon teljes egészében elutasította a 
gyurcsányista baloldal helytartójának, Király Józsefnek kérelmét, amelyben azt állítja, hogy valós 
tényeket hamis színben tüntettünk fel, és emiatt helyreigazítást szeretett volna kérni azzal a 
cikkel kapcsolatban, ami a „Buszmegállót döntött ki a  férfi – elsőfokon elítélték”  címmel jelent 
meg még múlt decemberben a Hírös.hu oldalon. A bíróság Király kérelmét elutasította.

A kasszakulcs megszerzése és a 
sajtószabadság felszámolása a célja 
a helyi gyurcsányista baloldalnak

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: MÁJUS 16.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!
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Elismerés

Írónád díjjal ismerték el a Hírös.hu korábbi 
munkatársát, Zsolczayné Vitális Juditot, a Ma-
gyarországi Evangélikus Egyház hírportáljának 
felelős szerkesztőjét, az Evangélikus Élet ma-
gazin hírszerkesztőjét. A magazin tavaly meg-
jelent, Nem tündérmese – Isten kegyelme: Ba-
licza Klára és Jenei Róbert egymásra találásának 
története című interjúja elismeréseként adomá-
nyozták számára a rangos díjat.

Táboroztatás

Az idei nyáron is lehetőség nyílik szociálisan 
rászoruló, illetve tehetséges, jó tanuló kecske-
méti gyerekek kedvezményes táborozására a 
Hírös Agóra Parádfürdői Ifjúsági Tábor és Erdei 
Iskolájában. A táborozáshoz Kecskemét Megyei 
Jogú Város Önkormányzata támogatást biztosít. 
Évente a táboroztatásra biztosított összegből 3 
turnust szerveznek, melyen évente közel 300 
tanuló vehet részt. 

Konferencia

Szentírási közös úton – Izrael ígérete a Szent-
íráson és történelmen átívelve címmel ren-
deztek konferenciát a Kecskeméti Református 
Kollégium és Gimnáziumban. Az előadások a 
Szentírásra, annak igazságára, Isten hűségére 
hívták fel a figyelmet. A konferencián a zsidók 
és a keresztények együtt, egymással összeka-
paszkodva keresték Isten útmutatását, a helyes 
irányt a békesség, a békés együttélés felé.

Föld napja

Nagy sikere volt a Hírös Agórában megtartott 
Föld-napi rendezvénynek. A szervezők élmény-
dús programokkal és készségfejlesztő játékok-
kal várták a gyerekeket, hogy felhívják a figyel-
met a környezetünk megóvására. A város által 
támogatott rendezvényen megfoghatóbbá és 
élményszerűbbé tették azokat az ismereteket, 
melyek megértése fontos szerepet játszik a kör-
nyezettudatosság elmélyítésében. 

Hatalmas zöld területet, játszó-

teret, a fiatalok számára pedig 
egy új, szabadidős tevékeny-

ségekre alkalmas épületet is 

kialakítanak a Rudolf kertben, 
az egykori Rudolf laktanya terü-

letén. A fejlesztésre TOP és TOP 
Plusz, azaz a Terület- és Telepü-

lésfejlesztési Operatív Prog-

ram – és Program Plusz – nyújt 
lehetőséget. Erről is szó esett 
nemrég a monitoring bizottság 

kecskeméti sajtótájékoztatóján.

Az Európai Uniós Bizottság Monitor-
ing Bizottsága tartott április 17-én 
sajtótájékoztatót Kecskeméten. A 
téma a TOP Plusz, azaz a Terület- és 
Településfejlesztési Operatív Prog-
ram Plusz négy kijelölt témapillére 
volt, legfőképpen a fenntartható vá-
rosfejlesztés témakör, amely 42 hazai 
város, köztük Kecskemét fejlesztési 
projektjeinek megvalósulására bizto-
sít lehetőséget.

– Azt gondolom, hogy a TOP Plusz 
keretein belül megvalósuló városfej-
lesztési program Magyarország tele-
pülésfejlesztésének egy kiemelt terü-
lete, amelyre nagyon jó projektpélda 
a kecskeméti fejlesztés is. Itt ugyanis 

egy olyan beruházás valósulhat meg, 
amely egyrészről hozzájárul a város 
élhetőségének növeléséhez, másrészt 
a város és a vidék együttműködésében 
is nagy jelentőséggel bír – emelte ki a 
sajtótájékoztatón Mayer Gábor tele-
pülésfejlesztésért felelős államtitkár.

A rendezvényen beszédet mon-
dott Szemereyné Pataki Klaudia pol-
gármester is. Rámutatott arra, hogy 

a bérekhez 5-10 százalékos rátát 
tehet hozzá egy olyan környezet, 
amely jobbá teszi a munkaidőn kívüli 
feltételeket.

A polgármester arról is beszélt, 
hogy a Rudolf laktanya rehabilitá-
ciója során, az előző programozási 
időszakban megkezdett fejlesztése-
ket folytatva, egy játszóeszközökkel 
kialakított szabadidős tér, valamint a 

terület megközelítését lehetővé tevő 
útfelújítás is megvalósul. Ezeken kívül 
rendezvényközpontként képzelik el 
ezt az egykori lovastanyát.

– Itt egy hatalmas épületcsoport 
van szinte a belváros szívében, amely 
nagy terhet ró a városra, hiszen örök-
ségvédelem alatt áll. Ha felnézünk a 
tetőszerkezetre, akkor a vasszerkeze-
tet még Eiffel tervezte, ezért is maradt 

látható. Most erre az épületre sikerült 
pályázati forrást találnunk. A megújult 
épület szabadidős tevékenységekre, 
rendezvényekre, akár görkorcsolya-
versenyekre biztosít fedett, ugyanak-
kor mégis nyitott teret – fogalmazott 
Szemereyné Pataki Klaudia.

A játszótér építése idén kezdődik, 
a projekt pedig várhatóan 2025-ben 
fejeződik be. Bári-Polyák Alexandra

Új rekreációs központ létesül a Rudolf kertben

15. alkalommal rendezték 
meg a távhőszolgáltatás 
napját Kecskeméten
A Kecskeméti TERMOSTAR Hőszolgáltató Kft. 15. alkalommal 
rendezte meg a távhőszolgáltatás napját. Az április 26-ai ren-

dezvény előadásainak központjában a „megújuló energia alapú 
kecskeméti távhőszolgáltatás” állt.

Miért jó számunkra a biomassza-
fűtőmű? Mennyi gázt vált ki a bio-
massza-energia Kecskeméten? Miért 
fontos a fűtéskorszerűsítés? – töb-

bek között ezekre a kérdésekre is 
választ kaphattak a résztvevők a  
TERMOSTAR Kft. április 26-ai, immár 
15. rendezvényén.

A távhőszolgáltatás napi előadás-
sorozatot Szamler László önkormány-
zati képviselő, a Környezetvédelmi, 
Városrendezési és Agrár Bizottság 
tagja nyitotta meg. Elmondta, az 
eseménynek különleges jelentősé-
get az ad, hogy az elmúlt szezonban 
üzemszerűen működött, és jelesre 
vizsgázott az új biomassza-fűtőmű. 
– Mindannyiunkat büszkeséggel tölt 
el ez a fejlesztés, ami a múlt évben 
a hazai távhőszektor legjelentősebb 
beruházásának bizonyult. Emellett a 
biomassza-fűtőmű a TERMOSTAR Kft. 
fennállásának eddigi legnagyobb fej-
lesztéseként valósult meg – hangsú-
lyozta Szamler László. Rámutatott, a 
lakossági fogyasztók számára tovább-
ra is rezsicsökkentett áron biztosítja a 
cég a szolgáltatást, amihez a közüle-
tek pedig immár féláron jutnak hozzá. 

Ezután az MVM Oroszlányi Táv-
hőtermelő és Szolgáltató Zrt. vezér-
igazgatóját, Lázár Mózest hallhat-
ta a közönség, aki a távhőszektor 
magyarországi helyzetéről tartott 

előadást. Zárszóként egyedi mottó-
val köszönt el: „A magyar emberek 
szeretik a hősöket, szeressék a táv-
hősöket is!”

Horváth Attila, a TERMOSTAR Kft. 
ügyvezető igazgatója a megújuló 
energia alapú kecskeméti távhőszol-
gáltatás kapcsán adott tájékoztatást, 
központban a Mindszenti körúti te-
lephelyén lévő biomassza-fűtőművel. 
A kecskeméti távhőszolgáltató hosz-
szú, alapos előkészítés során tavaly 
november óta  üzemelteti a 20+5 
megawattos biomassza-fűtőművét. 
Ez egy óriási előrelépés, hiszen így 
megvalósult a megújulóenergia- 
termelés Kecskeméten. Az eddig 
földgázból előállított hőenergiát 
most már közel 70%-ban megújuló 
biomassza helyettesíti.

A fás biomassza energia szem-
pontú hasznosításáról a KEFAG Zrt. 
termelési vezérigazgató-helyettesé-
től, dr. Bárány Gábortól hallhattak 
szakmai információkat a résztvevők.

A távhőszolgáltatás napi kísérő-
rendezvények a jövő generációjá-
nak szóltak, mint a virtuális séta a  
TERMOSTAR biomassza-telephelyen, 
a Hírös Agóra aulájában vagy a klí-
ma-kvíz, mely külső helyszínen folyt.

Kiállítást is megtekinthettek a 
látogatók a Bárányfelhő-bodorító 
című alkotói pályázatra érkezett 
munkákból, melynek eredményhir-
detése az esemény végén zajlott. A 
rendezvényen kiállítási standjával 
jelen volt a KEFAG Zrt. és a Kecske-
méti Planetárium is.

 Varjas Gabriella

Fotó: Banczik Róbert

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester elmondta, hogy a Rudolf laktanya rehabilitációja során egy játszóeszközökkel 
kialakított szabadidős tér, valamint a terület megközelítését lehetővé tevő útfelújítás is megvalósul

Balról Horváth Attila, a Termostar Kft. ügyvezető igazgatója

Dr. Salacz László országgyűlési képviselő és Szamler László önkormányzati képviselő,  
a Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság tagja
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Rollerbérlés

A bátrabbak már nem csak kerékpárral, elekt-
romos rollerrel is végigjárhatják Kecskemét ne-
vezetességeit. A Tourinform irodában ugyanis 
bármelyik jármű bérelhető. Hat darab bicikli 
és három darab roller várja a turistákat, illetve 
bárkit, aki kedvet kap egy kis városnézéshez. A 
felnőtt méretű járműveket szerződés kitöltése 
után kortól függetlenül bárki használhatja, aki 
elég magas hozzájuk. 

Bemotorozás

Tavaszi bemotorozással egybekötött tréninget 
és játékos versenyt szerveztek a motorosoknak 
a Füredi tanpályán a közelmúltban. Több tucat 
motoros érkezett az alkalomra, hogy a felada-
tok segítségével előcsalogassa a vezetéshez 
szükséges rutint és egyben képezzék magukat. 
A motorosok a járművek megszentelését és ve-
zetőik megáldását követően körbemotorozták 
a belvárost a nézelődők nagy örömére. 

Elismerés

Példaadó Műemlékgondozásért díjjal tüntet-
ték ki Kecskemét önkormányzatát a Városháza 
helyreállításáért, az épület bemutatásáért és az 
idegenforgalom méltó fogadásáért. Az ikonikus 
épület felújítása 8 milliárd forintból valósult 
meg a Modern Városok Program keretében. Az 
eredeti tervek alapján készült el az 5.534 négy-
zetméter alapterületen a 174 helyiség és a há-
rom udvar felújítása.

Jótékony vadászok

Négy darab ultrahangos inhalátorral gazdago-
dott a vármegyei kórház Csecsemő- és Gyer-
mekgyógyászati Osztálya a Jótékonysági Vadá-
szat Közhasznú Nonprofit Kft. támogatásának 
köszönhetően. A hiánypótló orvosi eszközök 
beszerzését a 2023 decemberében Bács-Kiskun 
vármegyében megrendezett jótékonysági vadá-
szaton összegyűlt 1,5 millió forint tette lehető-
vé, az idei immár az ötödik ilyen alkalom volt.

30 éves a Kecskeméti Nyugdíjasszövetség
Jubileumi gálaműsorral ünnepelt április 23-án este a Kecskeméti 
Nyugdíjasszövetség a Hírös Agóra Kulturális Központban. Harminc 
évvel ezelőtt, 1994. április 22-én hozta létre 11 kecskeméti nyugdí-
jasklub 60 küldöttel a város nyugdíjasait összefogó szövetséget. 
Az eseményen Szemereyné Pataki Klaudia polgármester ajándé-

kot adott át a születésnap alkalmából a szövetség számára.

A Városházát ábrázolja az az aján-
dék, melyet Szemereyné Pataki 
Klaudia adott át a 30. születésnapját 
ünneplő Kecskeméti Nyugdíjasszö-
vetségnek. A polgármester a Hírös 
Agórában megrendezett gálaműso-
ron mondott beszédében kiemelte, 
Kecskemét legrégebbi civil szerveze-
te az 1500 tagot számláló szövetség.

– A város részéről miért is tartom 

fontosnak, hogy külön figyelmet for-
dítsunk a szépkorúakra, az idősekre 
Kecskeméten? Önök teremtették 
meg városunknak a múltját és a je-
lenét is, és letették a jövőjének az 
alapjait is. És minél stabilabb, minél 
biztonságosabb ez az alap, annál 
kiszámíthatóbban és biztonságosab-
ban tervezhetjük gyermekeinkkel, 
családjainkkal együtt a jövőnket – 

mondta Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester.

A jubileumi rendezvény folytatá-
sában a Kecskeméti Nyugdíjasszö-
vetség elnöke idézte fel a 30 évvel 
ezelőtt történteket.

– 1994. április 22-én az Aranyho-
mok Szálló nagytermében 11 klub 
képviseletében 60 küldött érkezett 
meg, hogy megalakítsák a Kecske-
méti Nyugdíjasszövetséget. Tették 
ezt abból az elhatározásból, hogy 
tudták, hogyha az idősek érdeké-
ben szeretnének tenni és az idősek 
érdekeit szeretnék érvényre jut-
tatni, ahhoz egységben kell hogy 

legyen az erő – fogalmazott beszé-
dében Kormányosné Makai Eszter, 
a Kecskeméti Nyugdíjasszövetség 
elnöke.

A nyugdíjasszövetség elnöke azt 
is elmondta, hogy évente legalább 
négy nagy sport- és ugyanennyi 
kulturális eseményt tartanak, de ki-
emelte az online vetélkedőket, ame-
lyeket a Covid alatt indítottak útjá-
ra. Kormányosné Makai Eszter azt is 
kiemelte, hogy 36 tagszervezet, klub 
és egyesület tartozik a szövetséghez 
1501 fővel. A jubileumi gálaműsoron 
köszöntötték a Kecskeméti Nyug-
díjasszövetség 3 egykori elnökét, 

Szalókyné dr. Kiss Katalint, dr. Tiba 
Istvánt és dr. Harsányi Ernőt.

A beszédeket követően került sor 
az ünnepi műsorra, melyben közre-
működött Alex Tamás előadómű-
vész, a kecskeméti L-Dance Group 
táncosai, a Hírös Város Dalkör, a 
Szenior Örömtánc Klub, a Műkertvá-
rosi Gyöngyvirág Énekkar, a Hunya-
divárosi Férfikar, a Hírös Barackvirág 
Tánccsoport, a Naplemente Népdal-
kör, Bánáti Zsombor, Farkas Mihály, 
Fodor Sándorné, Kovács István Jó-
zsef, Lehoczky Miklósné és Mészá-
rosné Boros Ilona.

 Molnár H. Boglárka

KECSKEMÉTI KRÓNIKA
TOVÁBBI KÉPEK

Fotók: Banczik Róbert

A születésnapját ünneplő Kecskeméti Nyugdíjasszövetség  
vendégei a Hírös Agórában megrendezett gálaműsoron

Lévai Jánosné, Jánosi István és Szamler László önkormányzati képviselők  
Engert Jakabné alpolgármesterrel (jobbról) Szemereyné Pataki Klaudia polgármester

Színes, gazdag program kíséretében tartották meg  
a gálaműsort, számos nyugdíjasklub fellépőivel
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18 kiállítóval vette kezdetét a napokban a Családbarát Települések 
Expo Kecskeméten. A nap folyamán nem csupán a települések 
mutatták be értékeiket, kerekasztal-beszélgetéssel várták a szak-

embereket, játékokkal, bábszínházzal, néptáncelőadással és zenés 
foglalkozással pedig a családoknak készült a szervező Kopp Mária 
Intézet a Népesedésért és a Családokért. Az eseményt Szeme-

reyné Pataki Klaudia polgármester, valamint Hornung Ágnes és 
Latorcai Csaba államtitkárok nyitották meg.

Ballószög, Tiszakécske, Lajosmizse, 
Lakitelek és több más település egye-
sülete érkezett április 19-én Kecske-
métre, hogy bemutassa értékeit. Az 
első Családbarát Települések Expóra, 
melyet a Kopp Mária Intézet a Népe-
sedésért és Családokért szervezett, 
18 kiállító érkezett. A házigazda Kecs-
kemét még 2018-ban nyerte el a Csa-
ládbarát Önkormányzat címet.

– Emberi közösségekben és csa-
ládban jó élni, egyedül senki nem 
érzi jól magát a világban. Kell hogy 
barátokat találjunk magunknak, kell 
hogy a családunkat békében, biz-

tonságban tudjuk, és kell hogy jó 
otthonokat tudjunk magunk mellett 
és magunk mögött. Nekünk, város-
vezetőknek az a feladatunk, hogy 
az otthonteremtésben biztosítsuk a 
stabilitást, a békét és a biztonságot 
– hangsúlyozta Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester.

Magyarországon 2010 óta közpon-
ti szerepet játszik a családbarátjelleg 
a településeken, melynek látható 
eredményei is vannak. Erről beszélt 
Fűrész Tünde, a Kopp Mária Intézet 
a Népesedésért és a Családokért elnö-
ke. – Sikeres település, sikeres ország 

nincsen enélkül az összefogás nélkül. 
Nincsen családok nélkül, amelyek az 
erőforrást adják minden településnek, 
így a nemzetünknek, országunknak is 
– emelte ki beszédében.

A kormány már 14 éve a családo-

kat és a gyermeket vállalókat helyezi 
az első helyre – erről a családokért 
felelős államtitkár beszélt az expón. 
Hornung Ágnes hangsúlyozta: a csa-
ládpolitikának három fő pillére van: 
az anyagi biztonság, a munka és a 

magánélet egyensúlya, valamint az 
otthonteremtés.

– A magyar családpolitikánk ezen 
a kiszámíthatóságon nyugszik, és az 
élet teljes területét, a teljes életutat 
lefedi. Ez egy olyan hungarikum, egy 
olyan egyedülálló dolog, amely a világ 
más országában nincsen jelen – fogal-
mazott Hornung Ágnes.

Dr. Latorcai Csaba parlamenti ál-
lamtitkár azt mondta, ma különösen 
szükség van arra, hogy közösen, egy-
mással együtt védelmezzük családja-
inkat, és biztosítsuk azt, hogy egész-
séges szeretetben éljenek szülők a 
gyermekeikkel.

A nap folyamán nem csupán a te-
lepülések mutatták be értékeiket, 
hanem kerekasztal-beszélgetéssel 
várták a szakembereket, játékokkal, 
bábszínházzal, néptáncelőadással és 
zenés foglalkozással pedig a családok-
nak készültek a szervezők.

 Molnár H. Boglárka

Megtartották az első Családbarát Települések Expót

Április 18-án fogadta el Kecs-

kemét közgyűlése a város 
2023-as gazdálkodásáról, vagyis 
a zárszámadásról szóló előter-
jesztést. A szakmai anyagból 

kiderült, hogy tavaly közel 30 
százalékkal emelkedtek a helyi 

adóbevételek, legnagyobb mér-
tékben az iparűzési adó növeke-

dett, amely a helyi vállalkozások 
adóerő-képességének erősödé-

sét is jelzi. A képviselők a tavaszi 
ülésnapon döntöttek a 2023-as 
évi maradványösszeg felhaszná-

lásával induló beruházásokról, 
illetve a város számára az uniós 
Top Plusz forrásokból rendelke-

zésre álló keret fejlesztéseiről is.

Eredményesen gazdálkodott 
az önkormányzat 2023-ban

„Az önkormányzat 2023. évi költség-
vetése stabil gazdasági keretet bizto-
sított” – többek között ez olvasható 
a tavalyi büdzsé végrehajtásáról szóló 
rendelettervezetben. A zárszámadás 
kapcsán az április 18-ai közgyűlésen 
elhangzott: a gondosan tervezett és 
pontosan végrehajtott tavalyi költség-
vetésben jelentős tétel volt a közszol-
gáltatásban dolgozók bérfejlesztése. 
A város közvetlenül kétezer, közve-
tetten pedig további kétezer ember, 
vagyis összesen négyezer család meg-
élhetését biztosítja. Az előterjesztés 
szerint az önkormányzati bevételek-
nél a legnagyobb tételt ezúttal a he-
lyi adók jelentik. Ebben a legnagyobb 
és legjobban megemelkedett összeg 
a 21 milliárdos iparűzési adó. Sze-
mereyné Pataki Klaudia polgármes-
ter szerint ennek csak egyik oka az, 
hogy – a vállalkozókkal megállapod-
va – 1,8-ról 2 százalékra emelkedett 
az iparűzési adó mértéke. A növeke-
dés másik oka pedig a teljesítmény, 
prosperálóbbak voltak a helyi cégek, 
vagyis emelkedett az adóerő-képessé-
gük. A polgármester szerint ez is azt 
bizonyítja, hogy a megvan a bizalom 
a városvezetés felé mind a vállalkozá-
sok, mind pedig a munkavállalók felől.

Bővült a 2024-es  
költségvetés
Kecskemét tavalyi gazdálkodásának 
egy másik kedvező mutatója az is, hogy 
több mint 6,5 milliárd forinttal bővül-
hetett a város idei évi költségvetése. 
A pozitív adat a tavalyi maradvány-
összegnek, valamint a béremelések 
fedezetére biztosított állami támoga-
tásnak köszönhető. A pénzügyi ma-
radványból fordítanak többek között 
a helyi közösségi közlekedés támo-
gatására, a közvilágítás fejlesztésére, 
út-, járda- és kerékpárút-fenntartásra, 
sportszervezetek támogatására, sport-
létesítmények fenntartására, valamint 
a Kecskeméti Fürdő távhőellátásra 

való rákapcsolására. Többlettámogatás 
jut az óvodáknak, a múzeumoknak, a 
kulturális intézményeknek, és plusz 
finanszírozást kap az alapellátás és a 
szociális ellátás területe is. 

TOP Plusz fejlesztések  
indulhatnak el idén

„Fenntartható Városfejlesztés” címmel 
indul jelentős, várhatóan 3 évig tartó 
úthálózat-fejlesztés Kecskemét több 
pontján, uniós TOP Plusz források fel-
használásával. A programnak része a 
már bejelentett ménteleki és kadafalvi 
óvodák bővítése mellett további négy 
intézmény, a Forradalom utcai óvoda, 
a Forradalom utcai bölcsőde, a Ceglé-
di úti, valamint az Ifjúsági úti óvodák 
felújítása is. Megújulhat a kiskörút két 
szakasza is. Új aszfaltburkolatot kap 
a színháztól a Cifrapalotáig terjedő 
rész, illetve a vármegyei könyvtártól 
a Dobó István körútig terjedő több 
mint 500 méteres útszakasz. Mindkét 
útvonalon úgynevezett sebességcsök-
kentő küszöbök is lesznek a gyorshaj-
tások visszaszorítása érdekében. A 
városháza már beadta a támogatási 
kérelmét a Mátyás király körút felújí-
tása érdekében is. A tervek szerint itt 
a Daróczi köz és a Ceglédi út közötti 
útpálya újul majd meg. Szintén ezen 
az útszakaszon a Czollner köz és a 

Daróczi köz közötti szakasz pedig 
önkormányzati saját forrásból kap 
új burkolatot. Több gyalogos, illetve 
kerékpárút fejlesztése is elkezdődhet 
Kecskeméten a következő időszak-

ban. Ilyenek lesznek a Nyíri út külső 
szakaszán, lényegében az arborétum 
mellett megépülő, valamint a Marga-
réta körforgalomtól a Széles közig 
kiépülő szakaszok. A közgyűlés elé 

került előterjesztés tartalmazza egy 
újabb kerékpárút megépítését is több 
mint 2 kilométer hosszan, a Szolnoki 
út mentén, lényegében az aluljárótól a 
reptéri körforgalomig.  

KÖZGYŰLÉSI DÖNTÉSEK: zárszámadás,  
emelkedő adóbevételek, fejlesztések

Fotó: Banczik Róbert

Acélművészeti installációk  
az Izsáki út két  
új körforgalmában
Acélművészeti installációt helyeznek 
el a KÉSZ Holding Zrt. felajánlásá-
nak köszönhetően az Izsáki úton, a 
Sport utcai, illetve az Olimpia utcai 
körforgalom középszigetében. A 
közterületi alkotások elkészítésére, 
koordinálására a KARTS Művészeti 
Alapítványt és Árvai István művészeti 
vezetőt kérték fel. Az Olimpia utcai 
körforgalomban egy Kodály Zoltán 
szellemiségére emlékeztető acélins-
tallációt terveznek, a Sport utcai kör-
forgalomba pedig egy hatszöges tér-
váz, azaz egy HEXAVERZUM kerülne, 
amely az acélszobrászati hagyomány 
és a fémmunkás ipartörténetre, a 
mérnöki tudásra hívná fel a figyel-
met. A KÉSZ Holding Zrt. a műalko-
tásokat az önkormányzatnak aján-
dékozza, ezek értéke a tervezéssel, 
kivitelezéssel, illetve a szállítással 
együtt mintegy ötven millió forint.

A Sport utcai körforgalom hatszöges térvázának,  
azaz a HEXAVERZUM-nak a látványterve. Mindkét alkotás „antikolt”  

műrozsdaborítást kap a legfrissebb trendeknek megfelelően

Az Olimpia utcai körforgalomban Kodály Zoltán  
szellemiségét idéző acélinstallációt helyeznek el

Fotó: Banczik Róbert
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Új lámpatestek felszerelésével 
növelik a köztéri világítás ha-

tékonyságát négy kecskeméti 

városrészben. Műkertvárosban, 
Rendőrfaluban, Kósafaluban és 
Muszájban összesen 98 darab, 
az eddigieknél erősebb fényű 
és jóval takarékosabb fényfor-

rást helyeznek üzembe.

A kecskeméti önkormányzatban Lé-
vai Jánosnéhoz tartozó területen, a 
11. számú egyéni választókerületben 
lakossági igényként már régóta meg-
fogalmazódott a közvilágítás tovább-
fejlesztése. A helyi képviselő a lakók 
kezdeményezése mellé állt, majd Sze-
mereyné Pataki Klaudia polgármester 
közvetlen támogatásának köszönhe-
tően nemrég megkezdődhetett az 
új lámpatestek felszerelése a déli és 
a keleti városrészek számos pontján.

A városháza tájékoztatása szerint 
összesen 98 darab, a HOFEKA által 
gyártott 27 W felvett teljesítményű, 
4000K színhőmérsékletű, fémházas 
kivitelű lámpatestet helyeznek ki a 
köztéri lámpákba. Műkertvárosban 
43, Rendőrfaluban 34, Kósafaluban 
8, Muszáj városrészben pedig 13 
darab lámpatestet szerelnek fel a 
feladattal megbízott alvállalkozók 
szakemberei.

Lévai Jánosné önkormányzati 
képviselő megkeresésünkre, a már 
elkezdődött munkálatok apropóján, 
örömét fejezte ki azzal kapcsolat-
ban, hogy nemcsak a belváros, ha-
nem a külső városrészek is fejlődnek 
Kecskeméten. Mint hangsúlyozta, ez 
nagyon fontos neki, mint külső vá-
rosrészekért felelős önkormányzati 
képviselőnek.

– Polgármester asszony támoga-
tásával választókerületem négy vá-
rosrészében április 26-án megkez-
dődött a közvilágítás fejlesztése az 
MVM Lumen Kft., az All IN VILL Kft. 
és a NUYO-VILL Kft. közreműködésé-
vel. Rendőrfaluban jelenleg is folyik a 
fejlesztés, május 6-án pedig az alvál-
lalkozók megkezdik a másik három 
településrészben – Műkertvárosban, 
Kósafaluban és Muszájban – is az új 
lámpatestek kihelyezését – mondta 
Lévai Jánosné.

Hozzátette, fentieken kívül május-
ban négy napelemes lámpát is felsze-
relnek a Tündérfürt utcába, kettőt pe-
dig ősszel a Pipacsmező utcába.

Az új LED-es lámpatestek fényere-
je egyébként háromszor erősebb az 
eddig fent lévőkénél, ráadásul jóval 
energiatakarékosabbak is a régieknél.

Mint az önkormányzati képviselő 
rámutatott, a lámpatestek felszerelé-
se nem okoz a városrészekben áram-
szünetet. A beruházás előreláthatólag 
május 10-ig mind a négy városrészben 
befejeződik.

– Köszönöm polgármester asszony 
támogatását, valamint a fővállalkozó 
és az alvállalkozók gyors kivitelezését 
– fogalmazott Lévai Jánosné.

KÖZTÉRI LÁMPÁKAT ÚJÍTANAK FEL  
Kecskemét több déli városrészében

Teljes felújításon esik át  
a Reptéri úti kerékpárút
Teljesen új aszfaltréteget és padkát kap a kerékpárút a Reptéri 
út 11. és 199. közötti, nagyjából a Pilóta Eszpresszótól a volt Kecs-

keméti Sörházig terjedő szakasza. A mintegy 1,3 km-es szakasz 
aszfaltozása lapzártánkra már lezárult, a kerékpárosok újra 

használatba vehették a felújított bicikliutat. A padka elkészítése 
a május 6-ai hét elején fejeződik be a tervek szerint.

Dr. Fekete Gábor, a körzet önkormány-
zati képviselője lapunknak elmondta, 
hogy a reptéri lakótelep lakói keres-
ték meg Mátyás Krisztina vezetésével 
azzal a kéréssel, hogy nagy szükség 
lenne a Reptéri út kerékpárútjának 

felújítására. Az elmúlt időszakban sor 
került ugyan az úthibák kijavítására, 
de átfogó felújításon évtizedek óta 
nem esett át ez a szakasz.

Aláírásgyűjtés is történt, és sokan 
támogatták a kezdeményezést, me-

lyet dr. Fekete Gábor felkarolt, és a 
Városházán is kedvező fogadtatásra 
talált.

A munkálatok első üteme április 
15-én vette kezdetét, és körülbelül 
egy hét alatt le is zárult a felület 
aszfaltozásával. A második ütem-
ben zajló padkaépítés a május 6-ai 
hét kezdetére fejeződhet be – tá-
jékoztatta lapunkat a kivitelező. 
Ez utóbbi folyamat alatt szaka-
szos útlezárásra számíthatnak a 
kerékpárosok.

info@furedi.eufb/furediautosiskola

www.furedi.eu06-20-349-4382Kecskemét, Izsáki út 2/a.
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Lévai Jánosné, a 11. számú egyéni választókörzet 
önkormányzati képviselője egyeztet a közvilágítást 
megújító cég alvállalkozóival Rendőrfaluban

Fotók: Banczik Róbert

Az elmúlt időszakban sor került ugyan az úthibák kijavítására, 
de átfogó felújításon évtizedek óta nem esett át ez a szakasz
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Velünk a vállalkozásodért – 
amit a jövőről tudni érdemes 
címmel vállalkozásfejlesztési 
konferenciát tartott a Bács-Kis-

kun Vármegyei Kereskedelmi 
és Iparkamara a kecskeméti 

Four Points by Sheraton szállo-

dában április 30-án, kedden. Az 
előadások középpontjában az 
innováció, a fenntarthatóság, a 
versenyképesség és a hitelezés 
állt, és több előadó is kiemel-
ten foglalkozott az ESG és az 
MI jelentette kihívásokkal és 
lehetőségekkel.

A konferencia kezdetén Gaál József, a 
Bács-Kiskun Vármegyei Kereskedelmi 
és Iparkamara elnöke, Kecskemét al-
polgármestere köszöntötte a jelenlé-
vőket. Kiemelte: a kecskeméti fórum 
fő célja, hogy aktuális információk-
kal segítsék a helyi vállalkozásokat a 
boldogulásban. Hangsúlyozta, hogy a 
kedvező hazai adórendszernek, vala-
mint a kormányzati és az uniós forrá-
soknak köszönhetően a magyar cégek 
jelentősen tudtak faragni a nyugat-eu-

rópai társaiktól való lemaradásukon. 
A vissza nem térítendő támogatások 
mellett egyre fontosabb szerepet ját-

szanak a KAVOSZ Zrt. által biztosított 
államilag támogatott hitelek, melyek 
a piacinál jóval kedvezőbb kamatok 

mellett biztosítanak finanszírozást a 
fejlesztésekhez – tette hozzá. Gaál 
József kitért az oktatás, a szakkép-

zés fontosságára és sikereire is. Mint 
felidézte, a nemrég zárult Szakma 
Sztár Fesztiválról tizennégy dobogós 
helyezéssel tértek haza a kecskeméti 
diákok.

Dr. Parragh László, a Magyar Keres-
kedelmi és Iparkamara elnöke arról 
beszélt, hogy a kamara hidat kíván 
képezni az állam és a piac között, se-
gítve a gazdaság fejlődését. A július 
1-jén kezdődő magyar uniós elnök-
ség kapcsán kiemelte, annak legfőbb 
gazdasági célja a magyar és az euró-
pai versenyképesség növelése a feltö-
rekvő távol-keleti gazdaságokkal és a 
pozícióját tartó Egyesült Államok gaz-
daságával szemben.

Szolnoki Szabolcs, a Nemzetgaz-
dasági Minisztérium technológiáért 
felelős helyettes államtitkára a kkv-k 
technológiai és digitalizációs fejlesz-
téséről tartott előadást, kiemelve a 
kormányzat által e téren elindított 
programokat. Kitért többek között 
a drónszabályozás megújítására, a 
mérnöki tanácsadást biztosító ipar 
4.0 kamionra és az MI-stratégiára. 
Utóbbival kapcsolatban megjegyezte, 
hogy a gyors technológiai fejlődéssel 
nagyon nehéz lépést tartania a szabá-
lyozásnak, de a fő céljuk az, hogy az 
MI káros hatásaitól megvédjék a szer-
vezeteket és az embereket.

Krisán László, a KAVOSZ Zrt. ve-
zérigazgatója a Széchenyi Kártya 
Programról tartott előadást. Mint 
mondta, a fix 5%-os kamattal futó hi-
telek rendkívül népszerűek, 2023-ban 
országosan 50 ezer cég vette fel őket 
1800 milliárd forint összértékben, 
ezen belül Bács-Kiskun vármegyében 
4 ezer vállalkozás élt ezzel a hitellehe-
tőséggel összesen 112 milliárd forint 
értékben.

Vállalkozásfejlesztési fórumot tartott a kamara

A pápai első forduló után 
Kecskeméten, a Műkertvárosi 
Sportcentrum új bringapályáján 
rendezték meg a Pannon Pump 
Truck Kupasorozat második for-
dulóját. Az eseményre 142-en je-

lentkeztek, közül 20-an Kecske-

métről. A verseny szervezői azt a 
célt tűzték ki, hogy aktivizálják 
a hazai pump track közösséget, 

ezáltal előremozdítsa a sportág 
kialakulását, fejlődését. Emellett 
elsődleges céljuk, hogy a lehető 
legtöbb fiatalt, kezdőt csator-
názzák be a hazai kerékpáros 

sportéletbe.

Kecskemét adott otthont a Pannon 
Pump Track Kupasorozat második for-
dulójának április 27-én, szombaton. A 
közelmúltban megépült, kiváló kecs-
keméti pálya az átadása óta először 
nyújtott lehetőséget a versenyzésre.

– Rögtön Budapest után érkezett 
ide a verseny, innen halad tovább a 
vidéki városokba a többi fordulóval. 
Nagyon nagy volt a jelentkezők szá-
ma, ezen belül Kecsemét lokációja 
is kiemelkedő. A 140 jelentkezőből 
több mint húsz kecskeméti, ami egy 

nagyon szép szám egy ilyen 
kis pályán, ráadásul első 
alkalommal – nyilatkozta 
nekünk a helyszínen Sze-
mereyné Pataki Klaudia 
polgármester.

A Műkertvárosi Sport-
centrum bringapályáján ren-
dezett verseny több kategó-
riában zajlott, ahol fiatalok 
kerékpárral, gördeszkával, 
rollerrel és görkorcsolyával 
is megmérethették magu-

kat. A látványos programra nagyon 
sokan kilátogattak, buzdították a ver-
senyzőket: közösen erősítve az aktív 
életmódot és a sport szeretetét.

Összesen 142-en jelentkeztek a 
versenyre, közülük 20-an Kecskemét-
ről. A kecskeméti fordulón a 3-4 éves 
korúaktól egészen a 40 év felettie-
kig minden korosztály képviseltette 
magát.

– Akit érdekel a kerékpározás, 
annak ajánlott a pump trackkal kez-
denie, így megismerkedni a kerék-

pársporttal. Innen pedig eldöntheti, 
hogy marad-e ebben a sportban, vagy 
megy a BMX-esekhez, a hegyikerék-
párosokhoz vagy az országútisokhoz. 
Alapvető kerékpáros készségeket, ké-
pességeket fejleszt ez a műfaj. Segíti 
az állóképességet, a mozgáskoordiná-
ciós képességet, illetve a funkcionális 
izomzatot, ami a kerékpározáshoz 
szükséges – árulta el a sportágról Ki-
rály Ármin, a Pannon Pump Track Ku-
pasorozat főszervezője.

Ahogyan korábban írtuk, tavaly no-
vemberben újabb sportlétesítménnyel 
bővült Kecskemét, ekkor adták át a 
műkertvárosi sportpálya mellett fel-
épült pump track pályát. Kecskemét 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 
2022-ben nyújtotta be támogatá-
si kérelmét a pálya megépítésére. 
2023-ban megkötötték a támogatási 
szerződést, ősszel pedig megvalósult 
a terv. A közel 40 millió forintos be-
ruházási költség egyik felét az Aktív 
Magyarország Program, a másik felét 
az önkormányzat biztosította. 

A szombati verseny volt az első 
nagyszabású rendezvény a pályán. 
A helyi bringások régóta dolgoztak 
azon, hogy megépüljön a létesítmény. 
Hódi András helyi aktivista elmondta, 
ma már több kerékpáros klub is mű-
ködik Kecskeméten. Rangos versenye-
ken indulnak a versenyzőik, mindegyi-
ken kiválóan szerepelnek.

A verseny végén Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester adta át a díjakat 
a leggyorsabbaknak. Még 6 forduló 
van hátra a bajnokságból, az országos 
döntőre szeptember 7-én kerül sor 
Pécsett.

Kecskemét adott otthont a Pannon 
Pump Track második fordulójának

Fotók: Banczik Róbert

A pump track bringapályát a Műkertvárosban az Aktív Magyarország Országos 
Bringapark Programjának keretében hozták létre, s a sikeres kecskeméti 

pályázat eredményeként november 24-én adták át

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester  
adta át a díjakat a legjobbaknak

Szolnoki Szabolcs, a Nemzetgazdasági 
Minisztérium technológiáért felelős 
helyettes államtitkára

Dr. Parragh László, a Magyar Kereskedelmi 
és Iparkamara elnöke

Gaál József, a Bács-Kiskun Vármegyei 
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke

Krisán László, a KAVOSZ Zrt. 
vezérigazgatója
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Április 22. a Föld napja, a BÁCS-

VÍZ Zrt. ezen a napon rendezi 
már az 1990-es évektől kezdve 
hagyományos nyílt napját a 
kecskeméti kisiskolások és 

óvodás csoportok részére. Idén 
425 gyermek vett részt a Mind-

szenti körúti szennyvíztisztító 
telepen tartott környezettuda-

tos rendezvényen.

Ebben az évben tizenöt gyermekcso-
portot fogadott kecskeméti iskolák-
ból és óvodákból a BÁCSVÍZ Zrt. a 
Föld napja alkalmából tartott hagyo-
mányos nyílt napján.

Ezen a napon szakemberek vezetik 
körbe a gyerekeket a szennyvíztisztí-
tó telepen, ahol végigkísérik a beérke-
ző szennyvíz útját a tisztítóberende-
zéseken. Látják, hogyan tisztul meg 
a szennyvíz, megtanulják, mi az, amit 
nem szabad beledobni a csatornába, 
hogy ne okozzon gondot a szennyvíz-
tisztítás során, és megmutatják nekik 
azt is, hogyan szűrik ki a nemkívána-
tos elemeket a szennyvízből. Olyan 
fogalmakkal is megismerkednek, mint 
a szennyvíziszap, a rothasztó torony 
vagy a biogáz.

– A kivett szennyezőanyagot 
szenny víz iszapnak nevezzük, ezt 

tovább hasznosítjuk, rothasztó tor-
nyokba töltjük, ott biogázt termelünk 
belőle, a biogázt pedig a tisztításra 
használjuk el. A biogázból villamos 
energiát is termelünk, és azt a szeny-
nyvíztisztításra használjuk. A kivett 
szennyezőanyagokat vagy szennyvízi-
szapot pedig tovább kezeljük, vízte-
lenítés után komposztáljuk, így nö-
vényi táp anyag keletkezik, amit bárki 
megvásárolhat a komposztáló telep 
területén – magyarázta Csővári János, 
a BÁCSVÍZ Zrt. szennyvíztisztító tele-
pének üzemvezetője.

A gyerekek nagyon érdeklődőek, 
és sokszor meglepő kérdéseket is 
feltesznek a szakembereknek. Arra a 

kérdésre, hogy ezek közül melyik ma-
radt emlékezetes, Csővári János mo-
solyogva árulta el kedvenc „gyerek-
száj”-kérdését: Milyen mélyek ezek a 
műtárgyak, lehet-e bennük fürödni?

– Sok kollégámnak hasonló korú 
gyermekei vannak, tehát értenek a 
gyerekek nyelvén, el tudják nekik ma-
gyarázni a dolgokat. A kicsik kapnak 
egy benyomást, lesz valami fogalmuk 
arról, hogy mégis hogyan történik a 
szennyvízelvezetés, könnyebben el 
tudják képzelni. Nyilván nem tudják 
követni, hogy a baktériumok hogyan 
bontják le a szennyvízben lévő szeny-
nyező anyagokat, de szerintem erre 
nincs is szükség. Egy képet nyernek a 

szennyvíztisztításról – mondta Csővá-
ri János.

Azt is megtudhatták a diákok a  
BÁCSVÍZ Zrt. szakembereinek jóvol-
tából, hogy hogyan tisztítható meg 
annyira a szennyvíz, hogy az ne káro-
sítsa a környezetet, ha a befogadókba 
kerül, melyek többnyire élővízi fo-
lyók. Ezzel is útmutatást adnak a jövő 
generációjának arra, hogy óvni kell a 
Földünket, de nem csak ezen a napon, 
melyet a Föld napjának neveznek. Ez 
az egyetlen nap az év során, melynek 
kiemelt célja, hogy felhívja figyelmün-
ket arra: vigyázzunk a Föld természeti 
környezetére és természetes értéke-
inkre! Varjas Gabriella

Több mint 400 gyermek vett részt  
a BÁCSVÍZ Föld-napi programján

Kurdi Viktor: Bennünk van 
a megújulás iránti igény

Rangos állami kitüntetéssel ismerték el Kurdi Viktornak, a BÁCSVÍZ Zrt. el-
nök-vezérigazgatójának több évtizedes szakmai tevékenységét március 15-én. A 
vízügyes szakember a Magyar Arany Érdemkereszt elismerése kapcsán volt április 
18-án a Kecskeméti Televízió vendége. Kurdi Viktor a műsorban többek között 
azt mondta, hogy az elismerése egy közösségnek, a mintegy húszezer vízműves 
csapatának is szól.     

Sulyok Tamás, Magyarország köztársasági el-
nöke Kurdi Viktor okleveles építőmérnöknek, 
a BÁCSVÍZ Víz- és Csatornaszolgáltató Zrt. el-
nök-vezérigazgatójának, a Magyar Víziközmű 
Szövetség elnökének a Bács-Kiskun vármegye 
víz- és csatornaszolgáltatásának biztosítása 
területén végzett több évtizedes, innovatív 
szakmai tevékenysége elismeréseként a Ma-
gyar Arany Érdemkereszt kitüntetést adomá-
nyozta március 15-e alkalmából. Kurdi Viktor 
a Kecskeméti Televízióban azt mondta, az, 
hogy idáig eljutott, egy közösség érdeme is. 
Az érdekvédelmi tevékenysége és felszólalásai 
kapcsán országos hírnévre is szert tett víz-
ügyes szakember hangsúlyozta, hogy büszke 
a Bácsvíz közösségére, hiszen bennük van a 
megújulás iránti folyamatos igény.

– Ott van a munkatársaimban az innová-
ció iránti folyamatos érdeklődés, a lendület 
és küzdelem. Lelkesen keresik az újat, azt, 
hogy mit lehet holnaptól jobban csinálni, 
hatékonyabbá tenni, energiatakarékosab-
ban működtetni. Ebből jönnek eredmények, 
és az eredményeknek együtt tudunk örülni, 
a sikereket közösen tudjuk megünnepel-
ni, és így szinte minden napra jut valami 
olyan motiváló tényező, ami átsegít ben-
nünket a nehéz időszakokon – mondta a 
BÁCSVÍZ elnök-vezérigazgatója, aki szerint 
a vízművek életében az utóbbi 11 év nem 
sikersztori, de viszonylag kevés értékvesz-
téssel átvészelték ezt az időszakot, és már 
tervekkel és erőforrásokkal vágnak neki az 
új kihívásoknak. 

Fotók: Banczik Róbert

Szakemberek vezetik körbe a gyerekeket a szennyvíztisztító telepen, 
ahol végigkísérik a beérkező szennyvíz útját a tisztítóberendezéseken
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35 éves jubileumát ünnepelte a napokban a Vásárhelyi Pál Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskola. A petőfivárosi intézmény olyan különleges gálaműsor-
ral emlékezett meg az elmúlt évtizedekről, amely méltó módon mutatta be az ott 
folyó tehetséggondozás sokszínűségét.

Együtt jó! - így szól a Vásárhelyi Pál Általános 
Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola mottója, az 
intézmény április 25-én ünnepelte fennállásának 
35. évfordulóját.

– Ha valaki beérkezik az iskolába, érez egy at-
moszférát, s nem biztos, hogy meg tudja monda-
ni mi ez, de erőt érez, és ez az erő abból adódik, 
hogy a közösség együtt jól érzi magát – mondta 
Szalayné Mónus Ildikó, a Vásárhelyi igazgatója.

Az iskolában valóban kiemelkedő a közösségi 
élet, még az Örökös Boldog Iskola címet is el-
nyerték. Császár Cirill, az iskola alapító igazga-
tója is részt vett az ünnepségen, akit rengeteg 
emlék köt az intézményhez.

– Leginkább a nyitónapra emlékszem, amikor 
itt, a mellettünk lévő udvaron jelentünk meg úgy, 
hogy ez már egy iskola – nyilatkozta a Kecskemé-
ti Médiacentrumnak Császár Cirill, a Vásárhelyi 

Pál Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 
alapító igazgatója.

A Vásárhelyi Pál Általános Iskola nagy utat 
tett meg a 35 év alatt: bevezették az óvoda-is-
kola programot, a német nemzetiségi nyelv-
oktató programot, 2006 óta alapfokú művé-
szeti iskolaként működnek, 2013 óta pedig 
akkreditált tehetségpont és az oktatási hivatal 
bázisintézménye.

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester be-
szédében külön kiemelte és megköszönte, hogy 
annak idején bátorsággal vállalták el és hozzáér-
tésükkel segítették a német iskola kialakítását és 
a német diákok befogadását.

Pálfi Tamás, a Kecskeméti Tankerületi Központ 
Igazgatója szerint nagy megtiszteltetés, hogy a 
folyamatos megújulásra képes iskola a tankerü-
lethez tartozhat.  S. A.

35 éves a Vásárhelyi  
általános iskola

Hunyadi iskola: fél évszázad 
gyermekközpontúság

Ötvenéves jubileumát ünnepelte a Kecskeméti Corvin Mátyás Általános Isko-

la Hunyadi János Általános Iskolája. Az intézmény félévszázados fennállásáról 
színes műsorral emlékeztek meg, amelyben az iskola volt és jelenlegi hallgatói 
csillogtathatták meg tehetségüket.

Idén ötvenedik alkalommal szólalt meg a tan-
évet nyitó csengő a Hunyadi János Általános 
Iskolában. A kerek születésnapot látványos 
műsorral együtt ünnepelték egykori és jelenle-
gi tanárok, diákok és szülők.

Az intézmény fél évszázados fennállása so-
rán nagy hullámvölgyeket élt meg, de mindig 
arra törekedtek, hogy gyermekközpontú, ba-
rátságos és szeretetteljes közeg kialakításával 
teremtsenek állandóságot tanulóik számára – 
mondta el Balázs-Kovács Éva igazgató ünnepi 
beszédében.

Az elmúlt években arra is nagy hangsúlyt 
fektetett az iskolavezetés, hogy oktatásuk él-
ményalapú legyen, a digitális lehetőségeket 
pedig maximálisan kihasználják.

Pászti András, Hunyadiváros önkormányza-
ti képviselője személyes hangvételű beszédet 
mondott, ugyanis lánya itt végezte az általános 
iskolát, így szépen emlékezett meg a nagy múl-
tú tánc- és tornacsoportról is.

Pálfi Tamás, a Kecskeméti Tankerületi Köz-
pont igazgatója beszédében elismerően ki-
emelte, hogy a pedagógusok minden tanulónak 
megadják azt a figyelmet és támogatást, amely 
az egyéni továbbhaladásukhoz szükséges.

Dr. Lóczi László, a Kecskeméti Corvin Mátyás 
Általános Iskola igazgatója pedig reményét fe-
jezte ki, hogy a jövőben is sok tisztességes és 
értékes gyermek kerül ki a nagy múltú intéz-
mény padjai közül.

 Sipos Anna

A Magyar Kereskedelmi és Ipar-
kamara idén 17. alkalommal szer-

vezte meg április 24–26. között a 
Szakma Sztár Fesztivál országos 
szakmai versenyeinek döntőit 
Budapesten, a Hungexpo Vásár-
központban. Az eseményre közel 

17 ezer látogató volt kíváncsi.

A Szakma Sztár Fesztivál kiemelt cél-
ja a szakképzés, ezen belül a szak-
maválasztás népszerűsítése és be-
mutatása mellett, hogy támogassa a 

pályaválasztás előtt álló fiatalokat, 
utat mutasson a felnövekvő generáció 
számára, valamint elősegítse a szak-
képzésben kiemelkedő tehetségek 
jövőbeni gondozását.

A fesztiválon 65 szakma 18 szakma-
csoportjában versengtek a dobogós 
helyezésekért a fiatal szakemberek.

A Bács-Kiskun vármegyei tanulók 
sikeresen szerepeltek a versenyen, 16 
versenyző közül 14 dobogóra állha-
tott, 5 arany-, 5 ezüst- és 4 bronzér-
met szerezve.

Idén is szakmájuk sztárjai a diákok
Helyezés Versenyző neve Szakma neve Elméleti oktatást végző 

(tag)iskola neve
Gyakorlati képzőhely 
neve

1. Tóth Zsombor Zsolt Épület- és 
szerkezetlakatos

Kecskeméti SZC Gáspár 
András Technikum

KÉSZ Ipari Gyártó Kft.

1. Simon Tamás Informatikai rendszer- és 
alkalmazásüzemeltető 
technikus

Kiskunfélegyházi Szent 
Benedek PG Két Tanítási 
Nyelvű Technikum és 
Kollégium

Kiskunfélegyházi Szent 
Benedek PG Két Tanítási 
Nyelvű Technikum és 
Kollégium

1. Berki Patrik Roland Járműkarosszéria-előké-
szítő, felületbevonó

Kecskeméti SZC Gáspár 
András Technikum

MERCEDES-Benz Manu-
facturing Hungary Kft.

1. Gilicze Nóra Kereskedelmi értékesítő Kiskunhalasi SZC Kiskun-
félegyházi Kossuth Lajos 
Technikum, Szakképző 
Iskola és Kollégium

Spar Magyarország Kft. 
536. bolt

1. Pataki Sándor Szerszám- és 
készülékgyártó

Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum

Mercedes-Benz Academy

2. Körmendi Titanilla 
Szabrina

Divatszabó (női szabó
szakmairány)

Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum

Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum 
Tanműhelye

2. Perecz Patrik Zoltán Épület- és 
szerkezetlakatos

Kiskunhalasi SZC Vári 
Szabó István Szakképző 
Iskola és Kollégium

HUN-ACÉL Szer Kft.

2. Bíró Bence Károly Központifűtés- és 
gázhálózatrendszer-szerelő

Kecskeméti SZC Gáspár 
András Technikum

Termika Kft.

2. Farkas Máté Pincér-vendégtéri 
szakember

Kecskeméti SZC Széche-
nyi István Technikum

B-Well Kft.

2. Járai Zoltán Szerszám- és 
készülékgyártó

Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum

Mercedes-Benz Academy

3. Nagy Zsombor CNC-programozó Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum

Autóflex-Knott Kft.

3. Szabó Bence István Épület- és 
szerkezetlakatos

Kecskeméti SZC Gáspár 
András Technikum

KÉSZ Ipari Gyártó Kft.

3. Sánta Attila Festő, mázoló, tapétázó Kiskunhalasi SZC Kiskun-
félegyházi Kossuth Lajos 
Technikum, Szakképző 
Iskola és Kollégium

KSZC Kiskunfélegyházi 
Kossuth Lajos Technikum, 
Szakképző Iskola és 
Kollégium

3. Patyi Barna Levente Szerszám- és 
készülékgyártó

Kecskeméti SZC Kandó 
Kálmán Technikum

Mercedes-Benz Academy

Fotó: Banczik Róbert

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester és 
Szalayné Mónus Ildikó, a Vásárhelyi igazgatója

Balázs-Kovács Éva igazgató (balról) szerint az intézmény fél évszázados fennállása során mindig arra  
törekedtek, hogy gyermekközpontú, barátságos és szeretetteljes közeget alakítsanak ki a tanulóik számára

Fotó: Deák András

Tarolt a Mercedes-Benz Akadémia, kecskemétiek a dobogón – balról:  
Járai Zoltán, Pataki Sándor, Patyi Barna Levente
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Április 25-től április 27-ig tartott 
az első Kecskeméti Ifjúsági 
Fesztivál. A megnyitóünnepsé-

get a Neumann János Egyetem 
CAMPUS-án tartották, ahol egy 
együttműködési megállapo-

dást is aláírt az önkormányzat 
a Nemzeti Ifjúsági Tanáccsal. 
A fesztiválon nemcsak a helyi 
egyetemisták és középisko-

lások vettek részt, hanem 130 
határon túli fiatal is itt vendé-

geskedett. Három napon át 

workshopok, kiállítások, sport-
programok, laborlátogatások, 

műhelymunka, táncház és több 
koncert is várta a fiatalokat.

Múlt csütörtökön reggel kezdődött az 
első alkalommal, hagyományteremtő 
szándékkal megrendezett Kecskeméti 
Ifjúsági Fesztivál. A Neumann János 
Egyetem CAMPUS-án megtartott meg-
nyitóünnepségen Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester megköszönte 
a fiataloknak, hogy közösen tudnak 
gondolkodni és közösen tudják ter-
vezni a város és a nemzet jövőjét.

– Nagyon hálás vagyok, hogy köze-
lebb engedtetek magatokhoz, mert 
ez egy igazán nagy eredmény. Igenis 
érdemes közösségben élni, érdemes 
a városunkra büszkének lenni, ti töl-
titek meg élettel, lehetőséggel Kecs-
kemétet. Rajtatok áll a jövő is – fogal-
mazott a polgármester a megnyitón.  

Akkor tud egy társadalom kiegyen-
súlyozottan működni, ha legfontosabb 
eleme, a családok és szerves részei, a 
fiatalok egészségesek. Erről már a fi-
atalokért felelős helyettes államtitkár 
beszélt a megnyitón. Nagy-Vargha 
Zsófia kiemelte, hogy a Covid-járvány 
miatt hosszú időre be kellett zárkóz-
nunk, emellett a szomszéd országban 
dúló háború is negatív hatással van a 
fiatalok lelkiállapotára. Éppen ezért 
korosztályukat megcélozva indítottak 
egy Lelki Egészség Roadshow-t, ahol 
fontos problémákról beszélgetnek vá-
rosról városra járva. 

A megnyitóünnepség egyik leg-
fontosabb momentuma volt, amikor 
együttműködési megállapodást kö-
tött az önkormányzat a Nemzeti Ifjú-
sági Tanáccsal.

– Az együttműködés három pilléren 
nyugszik: egyrészt kiemelten foglal-
kozik a diákönkormányzatok támo-
gatásával, másik fontos sarokpontja 
pedig a hazai ifjúsági közösségek tá-
mogatása, illetve az önkéntesség nép-
szerűsítése – mondta el Kovács Péter, 
a Nemzeti Ifjúsági Tanács elnöke. 

Az első nap a vállalkozásról, az 
én-márka építéséről szólt az egyetemi 
programokon, pénteken mutatkoz-
hattak be a testvérvárosokból érkező 
diákok, a harmadik napon pedig az 
egészséges életmód került a rendez-
vény középpontjába.

A konferencia fontos célja volt a 
határon túli fiatalok megszólítása, így 
Felvidékről, Erdélyből, Délvidékről, 
Kárpátaljáról és Horvátországból is 
érkeztek vendégek. Számos kreatív 
műhelyprogramon is részt vehettek 
a fiatalok. A Piarista Iskola Öveges Di-
áklaborjában Mágikus kémia címmel 
izgalmas laborkísérletekben vehettek 

részt az érdeklődők, a Lechner Kávé-
házban irodalmi workshopot tartott 
dr. Turai Laura irodalomtörténész, a 
Széchenyi István Közösségi Házban pe-
dig a beregszászi Rezeda Táncegyüttes 
mutatkozott be, majd a kecskeméti 
Csipkefa zenekar tartott táncházat. 

Csütörtök este a Szólj be a papnak! 
sorozat keretében a Kecskeméti Ifjú-

sági Fesztivál résztvevői faggathatták 
a város egyházi személyiségeit a Vá-
rosháza dísztermében. Hét lelkipász-
tor állt a fiatalok rendelkezésére, ők 
adtak választ az ifjúságot foglalkozta-
tó aktuális kérdésekre. Szóba kerültek 
hétköznapi dolgok, vallási kérdések 
és a papi élet sajátosságai is. 

Pénteken is izgalmas programokkal 

folytatódott az ifjúsági fesztivál. Déle-
lőtt a Széchenyi István Közösségi Ház-
ba érkezett az ENSZ ifjúsági küldöttje, 
hogy kikérje a fiatalok véleményét, 
és hidat teremtsen a döntéshozók 
irányába.

Brimo Widad beszélt a munkájáról, 
az ENSZ-ről, a fenntartható fejlődé-
si célokról és a jövő generációiról. 

A résztvevők később papírhajókat 
készítettek, melyekre rárajzolták a 
jövőről alkotott képüket. A küldött a 
munkákat összegyűjtötte, ígérete sze-
rint eljuttatja a New York-i ENSZ-szék-
házba, hogy egy kiállítás keretében 
bemutassák a nagyvilágnak a magyar 
fiatalok gondolatait.

A programra a Digitális Tudásköz-
pont is kitelepült. Nagy Péter például 
3D-s nyomtatóval, robotkarral, huma-
noid robottal, mesterséges intelligen-
ciás kutyával és intelligens robotgo-
lyókkal várta a résztvevőket.

Pénteken délután a Városháza 
dísztermében tartották a Kecskeméti 
Ifjúsági Fesztivál egyik kiemelt esemé-
nyét, a tehetséggálát. A rendezvényen 
az önkormányzat az adott tanév leg-
sikeresebb, kimagasló eredményeket 
elért általános és középiskolás kivá-
lóságait és a jövő nemzedéke előtt 
példaként szolgáló felnőtt közéleti 
személyeit köszöntötte, valamint ki-
hirdették a „tehetség nagyköveteit” 
is. Ezúttal Gereben Lívia kosárlabdá-
zó, Pusker Júlia és Pusker Ágnes he-
gedűművészek, valamint Sándor Péter 
színművész, énekes vette át a megbí-
zói levelét. Ők négyen képviselik majd 
városunkat a következő három évben.

A gálaműsort tehetséges diákok 
produkciói is színesítették. Az idei 
műsor különleges volt abból a szem-
pontból is, hogy ezúttal határon túliak 
is részt vettek rajta. Az ifjúsági feszti-
válon vendégeskedő vajdasági fiatalok 
is felléptek a díjátadón, népdallal, sza-
valattal és jazzénekkel készültek az 
ünnepségre. Este pedig a kecskeméti 
fiatalok kedvence, Dzsúdló adott kon-
certet a főtéren.

Több ezer fiatalt mozgatott meg 

a Kecskeméti Ifjúsági Fesztivál

„Igenis érdemes közösségben élni, érdemes a városunkra büszkének lenni, ti töltitek meg élettel, 
lehetőséggel Kecskemétet. Rajtatok áll a jövő is” – fogalmazott a polgármester a megnyitón
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Orvostörténeti kiállítás 
nyílt a Nyíri úti kórházban 
Múlt és jelen – Az anesztézia 60 éve címmel nyílt orvostörténeti ki-
állítás a Bács-Kiskun Vármegyei Oktatókórház Lift Galériájában. A 
kiállítás a kórház és a Kecskeméti Katona József Múzeum együtt-
működésében valósult meg.

Az anesztézia 60 éves történetét be-
mutató kiállítás nyílt a Bács-Kiskun 
Vármegyei Oktatókórház Lift Galériá-
jában. A kiállítótér 11. tárlatának ap-
ropóját az adta, hogy Kecskeméten, 
1964. január 14-én dr. Vass-Eysen Er-
vin végrehajtotta az első légútbiztosí-
tás mellett történő érzéstelenítést.

– A kiállítással egyrészt szeretnénk 
rávilágítani szakmánk szépségeire, 
szeretnénk egy kis szemelvényt mu-
tatni abból, hogy szakmánk miről 
szól, a műtét körüli fájdalomcsillapí-
tás, érzéstelenítés milyen eszközök-
kel történik, és hogy ennek a bizton-
ságos kivitelezése hogyan fejlődött az 
elmúlt évtizedekben – hangsúlyozta 
dr. Fülep Zoltán, a Bács-Kiskun Vár-
megyei Oktatókórház osztályvezető 
főorvosa.

A kiállítás a Kecskeméti Katona 
József Múzeummal való együttműkö-
désben jött létre. A múzeum számára 
ez nem újdonság, hogy a megszokott 
négy falon kívül állítanak ki.

– Ez az egyik tervünk, hogy a be-
zárt, régi múzeumi struktúra lehető-
ség szerint kinyíljon, a jogszabályok 
is erről szólnak, de látszik, hogy a 
világ is ebbe az irányba megy. Tehát 
a múzeum is minél több partnerrel, 
ráadásul ilyen kiváló partnerrel, mint 
a kórház, lehetősége van kiállítást 
csinálni – mondta dr. Rosta Szabolcs, 
a Kecskeméti Katona József Múzeum 
igazgatója.

A megnyitón Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester is részt vett, aki 
beszédében kiemelte, hogy az em-
berekért való szolgálat legfontosabb, 
központi eleme a bizalom és annak ki-
alakítása, amelynek fontos tényezője 
orvos-beteg kapcsolat esetén a meg-
felelő információ áramlása. Ezt a tájé-
koztatást segíti az anesztézia történe-
tét bemutató kiállítás is, amely május 
22-ig, munkanapokon munkaidőben 
tekinthető meg a Bács-Kiskun Várme-
gyei Oktatókórház Lift Galériájában.

 Sipos Anna

Idén is kiváló hangulatban telt a 
Keresztény Polgári Bál, amelyet 
a Kecskeméti Római Katolikus 
Főplébánia, a Keresztény Értel-
miségiek Szövetségének Kecs-

keméti Szervezete, a Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat Kecs-

keméti Csoportja és a Piarista 
Diákszövetség rendezett meg a 
Három Gúnár Rendezvényház-

ban. A bál fővédnöke Szemerey-

né Pataki Klaudia, Kecskemét 
polgármestere volt, a városve-

zetést prof. dr. Sztachó-Pekáry 
István alpolgármester képvisel-
te az eseményen.

Jókai Mór előtti tisztelgés és színvo-
nalas kikapcsolódási lehetőség volt az 
idei Keresztény Polgári Bál. A három 
Gúnár Rendezvényház terme teljesen 
megtelt április 20-án este, a Kecske-
méti Római Katolikus Főplébánia, a 
Keresztény Értelmiségiek Szövetségé-
nek Kecskeméti Szervezete, a Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat Kecskeméti 

Csoportja és a Piarista Diákszövetség 
közös bálján.

A nyitótáncot követően dr. Salacz 
László köszöntötte a bálozókat. Az or-
szággyűlési képviselő kiemelte, hogy 
nagy szükség van a kereszténység meg-
tartó erejére. – Összedőlhet körülöt-
tünk a világ, ha szeretünk, élni fogunk! 
– idézte Böjte Csaba ferences rendi 
szerzetes szavait dr. Salacz László.

Dr. Mák Kornél, a Bács-Kiskun 
Vármegyei Közgyűlés alelnöke a 
szervezők összefogását és a bál 
emelkedett és vidám hangulatát 
méltatta. Ezt követően a Katona Jó-
zsef Nemzeti Színház előadását dr. 
Sztachó-Pekáry István alpolgármes-
ter vezette fel Jókairól és Petőfiről 
szóló történetekkel, történelmi 
tényekkel.

A színház Kőszívű című darabjá-
nak szemelvényei tökéletesen illesz-
kedtek az est hangulatához, amely 
bálkirálynő-köszöntéssel, tombolá-
val, finom étkekkel és tánccal foly-
tatódott. Az est során a Szentkirályi 
Ifjúsági Tánccsoport és a Táncsics 
Mihály Kollégium fiataljai is segítet-
tek a jó hangulat kialakításában.

 Hájas Barnabás

Jókai előtt tisztelegve rendezték 
meg a Keresztény Polgári Bálat

Fotó: Banczik Róbert

Fotók: Gyenes Kata

A Három Gúnár Rendezvényház terme teljesen megtelt április 20-án este, a Kecskeméti Római Katolikus 
Főplébánia, a Keresztény Értelmiségiek Szövetségének Kecskeméti Szervezete, a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat Kecskeméti Csoportja és a Piarista Diákszövetség közös bálján

A megnyitón Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
kiemelte, hogy az emberekért való szolgálat 
legfontosabb, központi eleme a bizalom
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Exkluzív rendezvényházként nyílt meg a KultKaszinó
Megnyitotta kapuját Kecske-

méten a KultKaszinó, a Hírös 
Agóra új rendezvényhelyszí-
ne. A város ikonikus Rákóczi 
utcai épülete az 1900-as évek 
elején közösségi térként 

funkcionált, majd kaszinó nyílt 
benne. Ezentúl az épület olyan 
programlehetőségeket kínál, 
melyek nemcsak Kecskemét 
polgárai számára, hanem a 

távolabbról érkezőknek is 
egyediséget, exkluzivitást 
ígérnek.

Hazai és nemzetközi előadások, 
prózai estek, extravagáns perfor-
manszok befogadó helyszíneként 
nyitották meg április 18-án a Kult-
Kaszinót. A kaszinóról híres épületet 
mostantól a Hírös Agóra üzemelteti 
új, exkluzív rendezvényházként.

– Válogatott műsorkínálattal sze-
retnénk bevonulni Kecskemét kultu-
rális életébe. A válogatás elsősorban a 
minőségen, az egyediségen, az erede-
tiségen alapul majd. Törekszünk arra, 
hogy idővel kialakuljon egy olyan 
profil, ami jellemzően csak itt, a Kult-
Kaszinóban megtekinthető, átélhető 
– árulta el Barta Dóra, a Hírös Agóra 

Kulturális és Ifjúsági Központ ügyve-
zető igazgatója.

Régi hagyatékból éled fel az épü-
let, mely a hajdani közművelődést 
érdemi módon meghatározó kaszinó 
korszerűsített lenyomatát idézi. Az 
elképzelés az, hogy a kreatív ese-
mények megvalósításán keresztül 
– melyek lehetnek egyediek, megis-
mételhetetlenek – nemcsak kecske-
méti, hanem akár országos hírnévre 
is szert tegyen a KultKaszinó.

– Még mindig látható az épület 
régi pompája, a század eleji hangulat 
még betölti ezt a teret és betölti a 
lelkünket és a szívünket is. Azt gon-
doltam, hogy ne hagyjuk elveszni ezt 
az értéket, miután visszaköltözhet-
tek a házasságkötők a díszterembe. 
Találjunk neki új értelmet, új tartal-
mat, új funkciót! A KultKaszinóval ez 
most valóra vált – mondta Szemerey-
né Pataki Klaudia polgármester.

A megnyitót követően sor is került 
az első programra. Barta Dóra Ha-
rangozó Gyula-díjas táncművész, ko-
reográfus, érdemes művész, a Kecs-
kemét City Balett vezetője, a Hírös 
Agóra ügyvezető igazgatója tartott 
egy megindító előadást Lélektánc 
címmel. Molnár H. Boglárka

Megtartották április 26-án a 
vármegyei gyermekszínját-
szó-találkozót a Hírös Agóra 
Otthon mozijában. A ren-

dezvényre a 33. alkalommal 
megrendezett Weöres Sándor 
Országos Gyermekszínjátszó 
Találkozó keretében került sor.

A találkozó keretében 12 előadás ke-
rült színpadra, valamennyi kecskemé-
ti gyermekszínjátszók csoportjainak 
munkájaként. Jól működő csoportok 
vannak a Vásárhelyi Pál Általános Isko-
lában, a Petőfi Sándor Gyakorló Általá-
nos Iskolában, a Református Általános 
Iskolában, a Csillagbölcső Waldorf Ál-
talános Iskolában, de a Katona József 
Gimnázium vagy a Ciróka Bábszínház 
is működtet korosztályban ide tartozó 
színjátszó csoportokat. A bemutatók 
között szerepelt több mesefeldolgo-
zás, szerkesztett játék, életjáték, de 
találkozhattunk Lázár Ervin, Pilinszky 
János vagy Bertold Brecht műve nyo-
mán készített átiratokkal, és önálló 
darab is született az alkalomra Sárosi 
Gábor, a kecskeméti gyermek- és di-
ákszínjátszás meghatározó alakjának 
tollából.

A találkozónak ezúttal is voltak 
neves szakmai vendégei. Kecskemét-
re látogatott a rendezvényre Körömi 

Gábor drámapedagó-
gus, a Magyar Drá-
mapedagógiai Társa-
ság alelnöke és Fekete 
Anikó drámapedagó-
gus, kreatívzene-ta-
nár. A bemutatókat 
követően az ifjú szín-
játszók Sót vegyenek! 
címmel vásári bolon-
dozásokon vehettek 
részt a Matóka együt-
tes irányításával.

A találkozó 16 óra 
körül ér véget a zá-
róünnepséggel, ami 
után még szakmai 
megbeszélést tartottak 
a szervezők a színját-
szó csoportok veze-
tőinek és a darabok 
rendezőinek.

A gyermekszínját-
szó-találkozó a Nemze-
ti Kulturális Alap támo-
gatásával valósult meg.

 Kriskó János

Gyermekszínjátszók találkozója

Fotók: Banczik Róbert
Fotók: Gyenes Kata

TOVÁBBI KÉPEK Kecskemét egyik legszebb, szecessziós termében  
nyílt meg az új KultKaszinó

Barta Dóra, a Hírös Agóra ügyvezető igazgatója és Szemereyné  
Pataki Klaudia polgármester utat nyit az új kezdeményezésnek

Nagyszerű hangulat és színvonalas előadások jellemezték 
a 33. alkalommal megrendezett Weöres Sándor Országos 
Gyermekszínjátszó Találkozó vármegyei eseményét
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225 éve, 1799. 
április 21-én 
született Tán-
csics Mihály 
író, politikus, 
újságíró. Bu-
dán végezte a 
tanítóképzőt, 
azután szolga-
diákként több városban is megfordult, 
így 1823-tól 1825-ig Kecskeméten 
a piaristák gimnáziumának tanulója 
volt. Később bekapcsolódott a hazai 
közéletbe. Röpirataiban a polgári át-
alakulás programját népszerűsítette. 
1847-ban börtönbe vetették, ahonnan 
1848. március 15-én szabadította ki a 
forradalmi lázban égő Pest-Buda népe. 
Ezt követően Munkások Ujsága címmel 
hetilapot adott ki. A szabadságharc 
leverése után bujdosnia kellett,  csak 
1857-ben kapott kegyelmet. Utolsó 
éveit nagy nyomorúságban töltötte. 
1884. június 28-án hunyt el.

200 éve, 1824. 
április 24-én 
született Balla-
gi Károly tanár, 
tankönyvíró , 
tanfelügyelő. 
Középiskoláit 
Pápán, a jogot 
Debrecenben 
és a pesti egyetemen végezte, azu-
tán nevelő volt Aradon. 1848–49-ben 
részt vett a szabadságharcban és mint 
honvédfőhadnagy Buda ostrománál 
megsebesült. Később nevelő és segéd-
tanár lett Pesten. 1852-től négy évig a 
kecskeméti református kollégium taná-
ra volt. 1856-tól 1869-ig a nagykőrösi 
református gimnáziumban tanított, 
majd Sopronban és Miskolcon tanfel-
ügyelőként dolgozott. Kezdeményező-
je volt a tudományos ismeretterjesztő 
és felvilágosító munkának. Számos tan-
könyvet és módszertani tanulmányt írt 
és szerkesztett.

Lapunk 
archívumából

Köszönetnyilvánítások
„A helyi állami alreáltanoda azon meg-
tisztelő szerencsében részesült, miszerint 
részére a »Kecskeméti takarékpénztár« 
nemes keblü igazgató-választmánya f. 
évi február hó 22-én tartott ülésének 2. 
számú határozata által 30 (harminc) 
o. é. forintot utalványozott a végre, 
hogy azt a tanári kar belátása szerint 
a helybeli, jó erkölcsű, szegény sorsú, 
legjobb tanulók között ösztöndijul 
ossza ki. Fogadja a nemeskeblü igaz-
gató-választmány az ifjúság nevében, 
a tanári testület legőszintébb háláját 
nagybecsű figyelméért és adományáért, 
melylyel városunk gyermekeit a napról 
napra nagyobb tért foglaló reáltudomá-
nyok alapos megszerzésére serkenteni 
kegyeskedett. 
 Dr. Dékány Ráfael, igazgató.”

„A helybeli tanitó-testület a rom. kath. 
egyháztanácshoz folyamodott a végett, 
hogy a még boldogabb időkben keletke-
zett évnegyedes fizetés-módot beszüntet-
ve, nagyon is mérsékelt illetményét a nö-
vekedő drágaság könnyebb elviselhetése 
tekintetéből hónaponként adná ki. A tek. 
egyháztanács belátván azt, hogy ha a 
tanitók négy hónap után, vagyis egész 
évi fizetéseiket három izben kapják meg, 
mindamellett, hogy roppant kamatra 
vásárolnak a hitelbeadóktól, mégis mind 
a minőség, mind pedig a mennyiségben 
tetemes hiányt szenvednek; elhatározta 
tehát a havonkinti fizetést. [...] Adja Is-
ten, hogy tartós legyen városunkban a 
nevelésügy iránti lelkesülés! mert édes 
hazánkat nem a szuronyok csillogása s 
fegyverek sokasága, hanem a jó neve-
lésből eredő műveltség tehetendi csak 
nagygyá. 
 A róm. kath. tanitó-testület.”
 
 (KL, 1874. április 26.)

A város 
krónikáibólTalálkozó A platánfa álma alkotóival

Író-illusztrátor-olvasó találkozót tartottak a minap a Merce-

des-Benz iskolában. A platánfa álma című kötet szerzője, Pásztor 
Andrea és illusztrátora, Nagy-Bán Kitti tartott interaktív könyv-

bemutatót a gyerekeknek, amelyen szóba kerültek a meséhez 

kapcsolódó környezetvédelmi kérdések is.

A platánfa álma című kötettel ismer-
kedhettek meg a kecskeméti Merce-
des-Benz iskola tanulói április 24-én. 
Író-illusztrátor-olvasó találkozót tar-
tottak ugyanis az alsósok számára, 
amelyen a kötet szerzője, Pásztor 
Andrea és illusztrátora, Nagy-Bán 
Kitti beszélgetett a gyerekekkel a 
történetről, a fák jelentőségéről.

A meseregény egy százéves fa és 
egy óvodás korú kislány szeretettel-
jes, megható kapcsolatába avatja be 
az olvasót a platánfa szemszögéből. 
A négy évszakot átölelő, több szálon 
futó történet fontos emberi kérdése-
ket vet fel. Megismerhetjük a mesé-
ből a szeretet erejét, a körülöttünk 

lévő világ sérülékenységét, a barát-
ság cselekedetekben megnyilvánuló 
erejét.

Az alkotók részleteket ol-
vastak fel a könyvből, majd 
ezekhez kapcsolódóan be-
szélték át a fa különböző 
életciklusait, a természet 
körforgását. A gyerekek min-
den kérdésre nagyon ügyesen 
válaszoltak, kiderült, hogy ők 
is nagy barátai a fáknak, sokat 
tesznek megóvásukért, és ma-
guk is ültetnek facsemetéket.

Pásztor Andrea első, Nagy-
Bán Kitti grafikusművész ál-
tal illusztrált, a Kecskeméti 

Televízió gondozásában megjelent 
meseregényét Dabastól Bugacig sok 
iskolában bemutatták, a kötet első 
kiadása már el is fogyott. Jelenleg 
nyomdában a második kiadás, amely 
várhatóan májustól lesz elérhető a 
könyvesboltokban és a Kecskeméti 
Televízió szerkesztőségében.

 Puskás Barbara

Interjúmat a Kecskeméti Mé-
diacentrum „Akikre büszkék 
vagyunk” című tehetséggon-
dozó pályázatára írtam.

Kecskemét az évszázadok alatt sok 
olyan emberrel gazdagodott, akik 
hírét és nevét megőrizték, emelték, s 
kikről a fiatalság meglehet, hogy nem 
sokat tud. Viszont én úgy gondolom, 
hogy a korosztályomnak igenis szük-
sége van olyan emberekre, akikre 
felnézhetünk és akiknek a nagysága 
a szürke hétköznapokban is erőt és 
elszántságot önthet belénk.

Szerencsés helyzetben éreztem 
magam, mert nem kellett sokáig 
gondolkodnom azon, hogy én kikre 
vagyok büszke. Mivel életemet és a 
jövőről alkotott elképzelésemet is 
erősen áthatja a színház, ezért kettő 
olyan embert kértem fel az interjúra, 
akik maguk is ebben a közegben dol-
goznak, alkotnak, és akik számomra 
az elmúlt időben rendkívül inspiráló-
ak voltak:

Tóth Kata, a Kecskeméti Katona 
József Nemzeti Színház dramaturgja 
2023-ban kapott Magyar Bronz Ér-
demkeresztet, Szegvári Júlia, a Kecs-
keméti Katona József Nemzeti Szín-
ház színésznője pedig Magyar Ezüst 
Érdemkereszttel gazdagodott tavaly.

– Annak apropóján beszélgetünk, 
hogy tavaly mind a ketten Magyar 
Állami Kitüntetésben, Magyar Ér-
demkeresztben részesültetek. Ezt 

milyen érzésekkel fogadtátok? Ho-
gyan befolyásolja a munkátokat egy 
elismerés? Egy színházi szakmában 
dolgozó ember egy elismerésre elé-
rendő célként tekint vagy csak an-
nak visszajelzéseként fogadja, hogy 
jó fele tart a munkájában?

Szegvári Júlia: Nekem nem célom, 
de természetesen mindig jól esik, ha 
az ember kap visszajelzést, értékelik 
azt, amit csinál, akár díjak formájá-
ban, akár csak pár kedves, jó szóval. 
Ez egy olyan visszaigazolás, amivel 
újult erővel tud továbblépdelni azon 
az úton, amin eddig is haladt.

Tóth Kata: Számomra ez azért 
nagyon érdekes, mert ha valakit az 
igazgató úr díjra akar jelölni, akkor 
általában a színházakban a dramaturg 
szokott róluk írni méltató sorokat, 
gondolatokat, és amióta én itt vagyok, 
már tíz éve mindig én írom ezeket. Ha 
te foglalkozol ezzel, akkor az egy ki-
csit olyan, mintha te kívül esnél a kö-
rön. Pont ezért én nem is gondoltam 
magamra előtte. Tavaly februárban 
egy csütörtök este éppen foglalkozást 
tartottam, amikor jött egy e-mail a 
telefonomon, hogy: „Felterjesztés ki-
tüntetésre”. Megnyitottam és teljesen 
lefagytam. Nem is gondoltam előtte, 
hogy ez az elismerés milyen nagy örö-
möt tud okozni. Miután ez realizáló-
dott bennem, jó hosszú ideig egy fél 
méterre a föld fölött jártam.

– Mit gondoltok, melyik az a po-
zitív, egyedi képességetek vagy bel-

ső tulajdonságotok, amely ehhez a 
díjhoz is hozzásegített benneteket, 
illetve amire a munka és az élet so-
rán támaszkodni tudtok?

Júlia: Ha éppen próbálok, akkor 
nagyon tudok koncentrálni. Egy pró-
bafolyamatban alkotóként nagyon 
erősen tudom képviselni azt, amit 
szeretnék. Színészként pedig sze-
rintem alázatosan tudok dolgozni, 
odafigyelve a partnerre, akivel együtt 
játszom – szerintem a színházban 
nagyon fontos az egymásra figyelés.

Kata: Szerintem nekem több is van. 
Nekem sokára esett le, hogy ebben 
a megyében én vagyok az egyetlen 
dramaturg, ami nagyon menő. Ha va-
lamit kitalálok és jó ötletnek tartom 
azután is, hogy többfelől megköze-
lítettem, akkor azt nagyon-nagyon 
ritka, hogy ne valósítanám meg. Én 
úgy gondolom, akárhogy is változik 
a színházi világ körülöttünk, én nem 
mondok le róla. Ezt Cseke Pétertől 
tanultam, mert ő mindig azt mondta, 
hogy olyan még nem volt, hogy ne 
legyen színház. Amióta világ a világ 
olyan még nem volt. Ezt elhitette 
velem, és én úgy vagyok vele, hogy 
olyan nincs, hogy én ne találjam meg 
magamnak a magyar színházi élet-
ben a helyemet. A másik, hogy nem 
ragaszkodom ahhoz, hogy ha vala-
mit én találtam ki, az mindörökké 
az én fennhatóságom alatt legyen. 
Sok rossz példát láttam erre, és én 
megfogadtam, hogyha valaha ilyen 

helyzetbe kerülök, hogy az általam 
kitalált dolog terjeszkedik és mások 
is jeleskednek benne, akkor nem fo-
gok úgy csinálni, mintha a spanyolvi-
aszt én találtam volna ki.

– Kata, ki tudnád fejteni mivel 
foglalkoztok az általad megálmo-
dott Nemzeti Dobogó drámaműhe-
lyekben, hogy egy kicsit belelássunk 
ezeknek a csoportoknak az összeté-
telébe és működésébe?

Kata: 2 éve még úgy indultunk, 
hogy csak egy csoport volt, szerdán-
ként. Az elmúlt időszakban pedig 
már, úgy belaktuk a színházat, hogy 
néha már azt érzem, hogy a próba-
táblán több Nemzeti Dobogós ese-
mény van kiírva, mint ahány próba 
és előadás. Hétfő, kedd, szerda és 
csütörtök is vagyunk, dolgozunk a 
gyerekekkel, fiatalokkal. A hétfői cso-
port a Szikra csoport. Ők a legkiseb-
bek. A keddi csoport, akiket én csak 
„nagykamaszoknak” hívok, a Mustrá-
sok. Ők fantasztikusak, most velük 

dolgozom a legtöbbet. Szerdánként 
a Dobogósok próbálnak. Szerintem 
ők a non plus ultra.

23-an vannak, csodálatos tehet-
ségek, ők a legszínházibb csoport. 
Őket elsősorban már nem én ta-
nítom, hanem Varga-Huszti Máté 
és Szabó Dorottya, akik kiváló 
színművészek és e mellett kiváló 
színészpedagógusok lettek itt. Na-
gyon nagyok az elvárásaink ezekkel 
fiatalokkal szemben, mindent elvá-
runk tőlük, amit a színházban a szí-
nészektől el lehet várni. Nyilván az 
életkorukhoz igazítjuk a feladato-
kat, de azokban a dolgokban, hogy 
hogyan mozgunk, beszélünk a szín-
padon, hogyan fogalmazunk meg 
egy gondolatot, abban ugyanazok 
az elvárásaink, mint amit a színé-
szektől várunk el. A csütörtöki „Én-
képzőkört” pedig már játékoskedvű 
felnőtteknek tartom. Rengeteget 
nevetünk, igazán jó hangulatban 
zajlanak ezek a foglalkozások.

Akikre büszkék vagyunk – Szöllősi Adrienn interjúja
Korábbi cikkünkben bemutattuk a Kecskeméti Médiacent-
rum Akikre büszkék vagyunk pályázatának 3. díját elnyert 
alkotását. Ezúttal a második helyezett, Szöllősi Adrienn 
pályaművének részlete következik, aki a színház kulisszái 
mögé kalauzol minket egy kettős interjú keretein belül. A 
Katona József Gimnázium 10. évfolyamos tanulója Tóth Ka-
tát, nemzeti színházunk 2023-ban Magyar Bronz Érdemke-

resztet kiérdemelt dramaturgját és Szegvári Júlia Magyar 
Ezüst Érdemkeresztben részesült színésznőjét kérdezte. A 
díjkiosztó alkalmával a zsűri értékelte az interjú témavá-
lasztását, a személyes hangvétele mellett is informatív és 
átfogó tartalmat, valamint a kérdező őszinte érdeklődését, 
mely fiatalos hangvételt, frissességet kölcsönöz munkájá-
nak. (A teljes szöveg elérhető a Hírös.hu-n.)

Fotók: Gyenes Kata

Nagy-Bán Kitti illusztrátor (balról) 
és Pásztor Andrea szerző  

a mercis gyerekekkel beszélget 



2024. május 2.

ARCOK | 13 

Már gyermekkorában érde-

kelte a történelem, később 
különösen a régészeti tárgyú 

könyvek romantikája érintet-
te mélyen. Egyetemi éveiben 
óriási tanáregyéniségek oktat-

ták, a Bevezetés a régészetbe 
tantárgy tanulása közben 

érezte először úgy, hogy ez a 
tudomány ág lesz a választott 
hivatása. Döntését nem bánta 
meg, a családjához és a hozzá 

közel állókhoz, barátokhoz 

fűződő szeretetteljes kapcsolat 
ápolása mellett immár négy és 

fél évtizede – nyugdíjasként is – 
a szakmájának él. 

– Közel négy évtizedig dolgozott 
mint régész, 2018-ban azután nyug-
díjba ment. Miért döntött így?

– Nem az én döntésem volt, a köz-
alkalmazottak akkor, ha elérték a tör-
vények által meghatározott korhatárt, 
főállásban nem dolgozhattak tovább. 
A múzeummal azonban nem szakadt 
meg a kapcsolatom.

– Milyen szakmai munkát végzett 
immár nyugdíjasként?

– Szentpéteri Józsefnek, a Magyar 
Tudományos Akadémia munkatársá-
nak irányításával egy nagyobb közös 
programban vettem részt. A neves 
régész 2006-ban indított el Solt-Tétel-
hegyen egy több éven keresztül tartó 
programot, melynek első szakasza 
2009-ben véget ért. 2014-ben azon-
ban, amikor ez a kutatás bekerült az 
Árpád-ház Programba, újraindulhat-
tak az ásatások, és a bronzkori anyag 
feldolgozójaként az én munkám is 
folytatódott. A projekt hamarosan egy 
összegző, a kutatásokat lezáró kötet-
tel zárul. 

Emellett nagyon sok régebbi feltá-
rásom feldolgozatlan maradt. Ezek 
pótlását már a nyugdíjba vonulásom 
előtt elkezdtem és folytatom mind-
máig. Így például az egykori tanárom, 
Fodor István régészprofesszor emlé-
kére készülő és hamarosan megjelenő 
könyvbe a Nemesnádudvar és Dusnok 
határában előkerült kora bronzkori 
öntőformákról írtam egy tanulmányt. 
Szintén a közeljövőben hagyja majd 
el a nyomdát a már említett Tétel-
hegy-kötet, amelybe két anyagom is 
bekerült: egyrészt a szisztematiku-
san összegyűjtött, különböző kor-
szakokhoz tartozó fémleletek közül 
a bronzkori és a vaskori fémanyagot 
dolgoztam fel egy katalógusba ren-
dezve, másrészt a Duna mentén, a 

Solt környékén található, a középső 
bronzkor időszakából származó erő-
dített és nyílt színi telepek szerepéről 
írtam egy hosszabb cikket.

Az évezredforduló után V. Székely 
György kollégámmal közösen indí-
tottuk el az Archaeologia Cumanica 
című régészeti kiadványsorozatot. Az 
első három kötetet együtt állítottuk 
össze, majd miután Gyuri 2017-ben 
tragikus körülmények között, autó-
balesetben elhunyt, a negyediket – 
amely a Bács-Kiskunban lévő jelentős 
avar kori temetőket ismertette – már 
sajnos egyedül szerkesztettem. A pe-
riodika ötödik kötete 2022-ben jelent 
meg, ezt V. Székely György emlékének 
szenteltük, kecskeméti kollégái és az 
ország más településein dolgozó, 
hozzá egykor szorosan kapcsolódó 
szakmabeliek juttatták el hozzám az 
írásaikat, ezekből állt össze a könyv. 

– Kikkel tart szorosabb 
kapcsolatot?

– A megyei múzeumba be-bejárok, 
ha például térképre vagy fotózásra 
van szükségem, ők mindenben se-
gítenek. Korábbi kollégáimmal sze-

mélyesen, telefonon és e-maileken 
keresztül tartom a kapcsolatot. Most 
épp a szegediekkel lett igen intenzív a 
kötelék: 100 éves az ottani régészkép-
zés, gyűjtik az információkat, fotókat, 
emiatt folyamatosan leveleztünk, az 
általam küldött anyagnak, a 70-es 
évek ásatásairól készített képeknek 
nagyon örültek. Persze sok régésszel, 
főleg a velem egykorúakkal személye-
sen is rendszeresen találkozom.

Korábbi diáktársaim közül töb-
bekkel élő kapcsolatot ápolok, a 
gimnáziumi érettségi és az egyetemi 
évfolyam-találkozókra ha csak lehet, 
mindig elmegyek. Az utóbbi időben 
ezek a kapcsolatok egyre fontosabbak 
számomra. Férjem révén közel állnak 
hozzám a Forrás folyóirathoz kötődő 
költők, irodalmárok, emellett gyerme-
keink iskolatársainak szülei közül is 
többekhez sok évtizedes baráti kap-
csolat fűz. 

– Családi élete hogyan alakult?
– Férjemet, Füzi Lászlót Szegeden, 

az egyetemen ismertem meg, évfo-
lyamtársak voltunk. Az ún. Kultúrpa-
lota épületén sokáig két intézmény 

osztozott, alul a városi múzeum, fö-
lötte a Somogyi Könyvtár működött. 
S mivel a régészóráinkat a múzeum-
ban lévő szobájában tartotta meg a 
később Széchenyi-díjjal kitüntetett 
szeretett tanárunk, Trogmayer Ottó, 
onnan gyakran mentem föl a könyv-
tár jó hangulatú olvasójába. Laci is 
szeretett odajárni, ott kezdődött a 
kapcsolatunk, és azután negyedéves 
korunkban összeházasodtunk. Három 
gyermekünk született. Zsófi jogász, 
Ági közgazdász, Péter az édesapját 
követve „irodalmár” lett. Mindhárman 
a fővárosban dolgoznak: az idősebb 
lányunk egy ügyvédi iroda, a fiatalabb 
az MBH Bank munkatársa, fiunk pedig 
az Akadémiai Kiadó felelős szerkesz-
tője, emellett ő Kecskeméten, a Forrás 
folyóiratban is vállal munkát. A lányok 
már családosak, nekik köszönhetően 
négy unokának is örülhetünk. Szeret-
teinkkel sokat találkozunk. Régebben, 
amíg az unokák kisebbek voltak, szin-
te minden szünetet nálunk töltöttek. 
Az utóbbi időben növekvő feladataik 
miatt már inkább mi megyünk hozzá-
juk. 70. születésnapom apropóján a 

jövő hétvégén kivételesen Pécsett le-
szünk valamennyien. Idős édesanyám 
ott él, és a kedvéért a szülővárosom-
ban ünnepeljük meg együtt ezt a szép 
kerek évfordulót.

– Tervei? Hogyan teljen a követke-
ző öt év?

– Ó, ennyire előre nem tervezek! 
Végtelenül telítettek a napjaim, ko-
molyabb tervek kigondolása eszembe 
sem jut. Szeretnék a még félbemaradt 
anyagaimból néhányat feldolgozni, és 
jó lenne minél több időt Pécsett tölte-
ni, édesanyám mellett lenni. Örömmel 
utaznék még – legutóbb Esztergom-
ban jártunk a férjemmel, nagy élmény 
volt látni a felújított várat, megcsodál-
ni a Keresztény Múzeum páratlanul 
értékes középkori műkincseit. Ka-
maszodó unokáinkkal is szeretnénk 
a szoros kapcsolatot megőrizni. A 
legidősebbel több közös kultúrprog-
ramot szerveztünk, kiállításokra men-
tünk el együtt; óriási sikerként éltük 
meg, amikor azt mondta, hogy ilyet 
máskor is csinálhatunk. Remélem, a 
többiekkel is lesz sok szép hasonló 
élményünk! Varga Géza

NÉVJEGY
Somogyvári Ágnes régész, nyugalmazott 
főmuzeológus Pécsett született 1954. má-
jus 8-án. Általános és középiskoláit szü-
lővárosában végezte, 1972-ben a Janus 
Pannonius Gimnázium francia tagozatán 
érettségizett. Felsőfokú tanulmányait Sze-
geden, a JATE BTK történelem–francia 
szakán kezdte meg, ám az egyetemi évek 
alatt közel került hozzá a régészet – be-
kapcsolódhatott a Csongrád megyei múze-
um ásatási munkáiba –, emiatt 1979-ben 
diplomáját már a történelem–régészet sza-
kon szerezte meg. Ezt követően régészként 
dolgozott. Néhány évig az egri Dobó István 
Vármúzeum, majd 1984-től a kiskunfélegy-
házi Kiskun Múzeum, míg 1995-től nyug-
díjba vonulásáig, 2018-ig a Kecskeméti 
Katona József Múzeum munkatársa volt. 
1997-től a Régészeti Osztály munkáját 
irányította, 2013-tól a Gyűjteményi Osz-
tály vezetői feladatait látta el. Fő kutatási 
területe az őskoron belül a bronzkor volt. 
Elsősorban Bács-Kiskun megye területén 
vezetett ásatásokat, koordinálta a nagy-
beruházásokhoz kapcsolódó feltárásokat. 
Vezette többek között a Kiskunfélegyháza 
melletti Árpád-kori és a Dusnok-Szúnyo-
gosi dűlő kora bronzkori település, az Új-
solt-Fűzhalom és a Kiskunfélegyháza-Páka 
késő bronzkori temető feltárásának régé-
szeti munkálatait, és részt vett a Castrum 
Tetel projektben. Szerkesztette az Archaeo-
logia Cumanica című régészeti periodikát, 
tanulmányt írt többek között Kada Elek 
régészeti munkásságáról, Kecskemét korai 
történetének íróiról, előadást tartott egye-
bek mellett Régészek és régészet a 650 éves 
„hírös városban” címmel. A Magyar Ősré-
gészeti Társaság, a Magyar Régész Szö-
vetség és a Németh László Társaság tagja. 
Csaknem négy évtizedes szakmai munkája 
elismeréseként 2018-ban Kecskemét Város 
Közművelődéséért Díjat kapott.

Rejtett kincsek nyomában címmel tartott 
előadást a könyvtárban 2018-ban

SOMOGYVÁRI ÁGNES

MI VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Egy Csongrád megyei ásatáson  
az 1970-es években

Férjével, Füzi László irodalomtörténésszel a Katona József 
Könyvtárban, a házasság hetén megtartott Ketten az úton  

című rendezvényen 2024 februárjában

Búzaszenteléssel nyitott az idei Magyarok Kenyere
„Nem csak testi, lelki táplálékot is 
jelent a Magyarok Kenyere – 15 millió 
búzaszem program.” Ezt Gáspár Fe-

renc, a NAK Bács-Kiskun Vármegyei 
Szervezetének elnöke mondta az áp-

rilis 27-ei búzaszentelő ünnepségen, 
Felsőszentivánon.

Az esemény egyben a Magyarok Kenyere 
programsorozat nyitórendezvénye is volt a 
vármegyében. A beszédeket követően került 
sor a búzatábla szentelésére, megáldására.

– A 2022-es aszály és a 2023-as nehéz gaz-
dasági helyzet után most sajnos azt látjuk, na-
gyon gyenge termésre és árra számíthatunk. 
Így különösen nagy szükség van arra, hogy Is-
ten áldásának segítségével tudjuk a munkákat 
végezni. Nemcsak testi, hanem lelki táplálékot 
is adunk a 15 millió búzaszemmel. Ha végig 
gondoljuk, ez a rendszer úgy épül fel, mint egy 
bástya. A helyi gazda beviszi a gyűjtőpontra a 
búzáját, az adományát összeöntjük a megyei 

összeöntési ünnepségen. Azt visszük tovább 
a Kárpát-medencei összeöntő ünnepségre, 
ahol a Kárpát-medence minden területéről, az 
anyaországból, Felvidékről, Bácskából, Parti-
umból, Erdélyből összegyűjtött búzát hozzák 
a gazdák. Így a 15 millió magyar együvé tar-
tozását jelképezi a rendezvény – mondta el 
Gáspár Ferenc, a NAK Bács-Kiskun Vármegyei 
Szervezetének elnöke.

Gáspár Ferenc hangsúlyozta, nagyon büsz-
ke a megye gazdálkodóira. Mint mondta, 
évről évre többen vannak, és minél nagyobb 
bajban van a gazdatársadalom, annál nagyobb 
az összefogás. 

2023-ban több mint 8000 gazda adakozott, 
1100 tonna búza gyűlt össze, és több mint 
700 tonna lisztet osztottak ki határon innen 
és túl. Ha már csak a tavalyi adatokat nézzük, 
akkor bizony kijelenthetjük, hogy a Magyarok 
Kenyere Program egy igazi Kárpát-medencei 
sikertörténet.

 Molnár H. Boglárka

A beszédek után dr. Bábel Balázs kalocsa–kecskeméti érsek és metropolita, 
valamint Tóth Árpád református lelkész szentelte meg a búzatáblát
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A legifjabb  
kecskemétiek

Stefán Bertalan (édes-
anyja neve: Dabi 
Nikolett) Helvécia, 
Stefán Bendegúz (Dabi 
Nikolett) Helvécia, 

Balogh Alexandra (Dorogi Alexandra) 
Kecskemét, Balogh Eliána (Dorogi 
Alexandra) Kecskemét, Pakulár 
Boglárka (Hangyási Éva Anett) 
Lajosmizse, Kiss Léna Doroti (Faragó 
Aranka) Kecskemét, Polyák Róza 
(Máté Gréta) Ballószög, Bálint Kéla 
(Gulyás Laura) Helvécia, Kovács Odett 
(Gyuris Dóra) Kerekegyháza, Módra 
Marcell (Gulyás Alexandra) Nagykőrös, 
Kis Botond (Varga Viktória) Kecskemét, 
Vágó Ákos (Sipos Diána) Helvécia, 
Kiss Noel Balázs (Vezsenyi Anita) 
Kecskemét, Süli Benedek (Kovács 
Diána) Makó, Gillich Bori (Weibel Rita) 
Harta, Török Péter Bálint (Fekete 
Noémi) Kiskunfélegyháza, Sári Zoltán 
(Cseh Viktória) Kecskemét, Nagyszabó 
Alíz (Skultéti Vanda Kata) Tiszaalpár, 
Sebők Brájen (Oláh Rebeka) Tass, 
Eszik Anna (Molnár Orsolya) 
Kiskunfélegyháza, Forró Hedda (Huszár 
Anita) Kecskemét, Horváth Sándor 
Armandó (Horváth Szandra Szilvia) 
Kecskemét, Sebestyén Csinszka 
(Sebestyén Fanni Blanka) 
Kiskunfélegyháza, Nagy Elina (Szabó 
Enikő Loretta) Kecskemét, Horváth 

Eliza (Erdélyi Henrietta) 
Kiskunfélegyháza, Damásdi Merse 
(Mező Lili) Kecskemét, Petróczi Zalán 
(Tipold Annamária) Kiskunfélegyháza, 
Balogh Edvin Miró (Radics Alexandra 
Rózsa) Lajosmizse, Lantos Benett 
(Gulyás Csilla Ilona) Kiskunfélegyháza, 
Trnka Jelena (Matuszka Regina) 
Tiszaug, Földi Réka (Amrein Mónika) 
Helvécia, Barabás Emília (Tóth Anikó) 
Kiskunfélegyháza, Kovács Zsófia 
Hajnalka (Geng Bianka Zsuzsanna) 
Ágasegyháza, Kovács Flórián (Dékány 
Dóra) Kerekegyháza, Pásztor Lujza 
(Eszik Zsuzsanna) Lajosmizse, Lakatos 
Márk (Rácz Annamária) 
Kiskunfélegyháza, Ács Rozália 
(Gudmon Emese) Kecskemét, Ványi 
Lilien (Balog Bernadett) Nagykőrös, 
Benke Dóra (Szabó Zsanett) Tiszasas, 
Pesti Péter (Tóth Eszter) Lajosmizse, 
Székely Bence (Stojanovics Dóra) 
Kecskemét, Vörösváczki Zalán (Balogh 
Edit) Orgovány, Faragó Bálint (Bárdi 
Bernadett) Kecskemét, Takács-Cseri 
Alíz (Cseri Mária) Kecskemét, Lehoczki 
Mór (Eifert Tímea) Soltvadkert, Papp 
Máté Zsombor (Gyulai Brigitta) Izsák, 
Fülöp Hugó (Madácsy Katalin) 
Kecskemét, Németh Zalán (Rácz 
Alexandra) Kunbaracs, Szijártó Olívia 
Sára (Nagykárpás Annamária) Jakab-
szállás, Vámos Nolen (Kéri Jennifer) 
Kecskemét, Egyedi Sára (Kiss Tünde) 
Nagykőrös, Lakatos Márk Mihály 
(Karácsony Zelma) Lajosmizse, Farkas 
Elizabet Jázmin (Mendi Cintia) 

Kunszentmiklós, Bagosi Emma Olívia 
(Nádházi Melani) Gyula, Mikulás 
Elizabet (Zbyvatelová Jana) Kecskemét, 
Bíró Lara Regina (Nándori Daniella 
Dorina) Fülöp szállás, Bencze Dániel 
(Krasnyánszki Katalin) Kecskemét, 
Gulyás Barnabás (Sári Katalin) 
Kecskemét, Kerekes Letti (Lambert 
Kitti) Kecskemét, Szentesi Fruzsina 
(Kovács Erika) Kiskunfélegyháza, Berki 
Mira (Rózsa Renáta) Kecskemét, Végh 
Emma Zoé (Szécsi Alexandra 
Marianna) Kecskemét, Polyák Levente 
Róbert (Lente Erika) Nagykőrös, Molnár 
Nolen (Molnár Stella) Domaszék, Deák 
Bianka (Király Nóra) Táborfalva, Tapodi 
Róbert (Major Henriett) Kunszállás, 
Sárkány Marcell (Gila Dóra) 
Kecskemét, Urbán Zalán (Koncz 
Vivien) Tiszakécske.

Halottaink
Zatykó Sándorné Rédai 
Piroska Katalin (1966.) 
Nagykőrös, Polyák 
Józsefné Ország Mária 
Erzsébet (1944.) 
Kecskemét, Láng Tibor 

Attiláné Toldi Klára Erszébet (1960.) 
Kiskunfélegyháza, Fazekas Lajosné 
Százdi Mária Magdolna (1937.) 
Kecskemét, Puskás György Zoltán 
(1957.) Kecskemét, Szabó Istvánné 
Kovács Dalma Zsuzsanna (1975.) 
Kecskemét, Borza András Gyuláné 
Tiba Eszter Róza (1950.) Mezőtúr, 

Báró Attiláné Kohári Mária (1935.) 
Jászberény, Józsa-Kovácsné Bodri 
Henriette Bodri Henriette (1977.) 
Kecskemét, Tóth Ottó Benedek 
(1955.) Kiskunfélegyháza, Pörge 
József (1960.) Helvécia, Bende 
Lászlóné Tóth Mária (1942.) 
Kecskemét, Jókocsiné Lovas Ildikó 
Éva (1939.) Kecskemét, Rácz László 
(1977.) Kiskunfélegyháza, Kis 
Zoltánné Nagy Gizella Rozália (1939.) 
Lajosmizse, Futó Tóth Imréné Magyar 
Jolán Katalin (1930.) Kecskemét, 
Horváth-Földvári Ágnes (1980.) 
Szabadszállás, Pálmai Jánosné Pulai 
Margit (1951.) Kecskemét, Válik 
Sándor (1971.) Kecskemét, 
Szentgyörgyi Istvánné Bíró Juliánna 
(1934.) Kecskemét, Kiss József 
Gyula (1938.) Kecskemét, Stix 
Istvánné Olajos Mária Edit (1951.) 
Kecskemét, Bartus László István 
(1952.) Kecskemét, Csimár Józsefné 
Fördős Ibolya (1938.) Mezőtúr, 
Somodi Gabriella (1955.) Fülöpháza, 
Kaltenecker Józsefné Szekeres 
Julianna (1947.) Kunszentmiklós, 
Sándor T. Ferenc (1955.) Kecskemét, 
dr. Molnár Lajos Antal (1935.) 
Mezőberény, Pelikán Sándor (1959.) 
Budapest 08., Nyúl Ferenc Isvánné 
Zrinyi Irén (1944.) Kecskemét, Kozma 
Istvánné Borsody Mária Verona 
(1947.) Borota, Szeibert Ferencné 
Rózsa Julianna Sára (1950.) 
Kecskemét, Lakatos István Jánosné 
Neparáczki Ildikó (1962.) Budapest, 

Kiss Zoltán (Kecskemét), Petrányi 
Lajosné Urbán Julianna (1941.) 
Szabadszállás, Kurucz Jánosné Tóth 
Anna Mária (1933.) Kecskemét, Virág 
Mihály (1955.) Kecskemét, Kárász-
Kis Józsefné Losonczi Gabriella 
(1936.) Kecskemét, Tóth Istvánné 
Eszik Piroska Emília (1935.) 
Kiskunfélegyháza, Kovácsné Csóka 
Margit (1976.) Kecskemét, Nádasi 
Lajos (1962.) Kecskemét, Kéri 
Gáspár Ferencné Tóth Terézia (1942.) 
Szabadszállás, Kincses Sándor 
(1956.) Kecskemét, Borbás Jánosné 
Tóth Lidia (1940.) Kecskemét, 
Márton Elek Dénesné Vörös Irén 
Magdolna (1944.) Kecskemét, Mónus 
Jánosné Fekete Mária (1930.) Izsák, 
Baranyi Albertné Farkas Margit Irén 
(1935.) Kerekegyháza, Tölli Antal 
(1953.) Kecskemét, Mencel Imre 
(1943.) Kecskemét, Varga János 
(1947.) Lajosmizse, Kordás Mihályné 
Németh Anna (1942.) Pusztaszer, 
Angyalosi Csaba Zoltán (1942.) 
Kecskemét, Bárányné Juhász Márta 
(1968.) Kecskemét, Bugyi Mihályné 
Marte Anna (1940.) Fülöpszállás.

Házasságot 
kötöttek
Gebhardt Áron és Botlik 
Renáta, Papp Dániel 

László és Varga Brigitta, Czövek János 
Dániel és Szabó Eszter, Csanki Gergő 
és Bocska Beáta, Virág Péter Pál és 
Varga Rozália Szilvia, Markotán Gábor 
és Hugyecz Fernanda, Rózsa Zoltán 
és Csikós Szabina, Hatos Gábor és 
Kiss Erzsébet Szilvia, Radics Ferenc és 
Dorogi Andrea, Tóth-Döme Benjámin és 
Kerekes Dóra, Virágh Ádám és Farkas 
Nikolett. 

15–16. HETI ANYAKÖNYVI HÍREK
A korábbi anyakönyvi hírek a Hírös.hu hírportálon megtekinthetők

Folytatás az 1. oldalról

Kecskemét legmagasabb aktív pont-
ján, a Domb tetején tartották meg 
azt az interaktív sajtótájékoztatót, 
melyen Deutsch Tamás, a Sporte-
gyesületek Országos Szövetségének 
elnöke is részt vett. A főbejárattól in-
dult a menet, mely során sorra csatla-
koztak a szakosztályok képviselői. Az 
eseményen a május 6-ai magyar sport 
napját harangozták be. A szervező 
Kecskeméti Junior Sport Nonprofit 
Kft. célja az, hogy minél többen kap-
janak kedvet a mozgáshoz, az egész-
séges, aktív élethez vagy a rendszeres 
sportoláshoz.

– Az eseményen 18 aktív pontot 
tervezünk, mindemellett Kiss Virágot 
várjuk ide, aki a bemelegítést fogja 
levezényelni. Ő fitneszvilágbajnok és 
a fitneszsport nagykövete. S hogy ne 
legyen egysíkú a rendezvény, ezért a 
repülőbázis katonáit is meghívtuk, 
akik egy katonai akadálypályával ké-
szülnek – mondta a rendezvényen Iv-
kovicné Béres Tímea, a Kecskeméti Ju-
nior Sport Nonprofit Kft. ügyvezetője.

Deutsch Tamás az eseményen el-
mondta, nem véletlen, hogy 24 esz-
tendeje tartjuk a magyar sport nap-
ját, ugyanis a modern kori magyar 
sport több mint másfél évszázados 
történetében nagyon sok mindenre 
lehetünk büszkék, többek között 
Kecskemétre is.

– A kecskeméti sport a teljesítmé-
nyével kiérdemelte azt, hogy az idei 
esztendőben, a 2024-es esztendőben 
is azon kiemelt vidéki sportegyesü-

letek sorába tartozik, mely sport-
egyesületek jelentős, közvetlen, a 
munkájukat, a teljesítményüket, a 

gyerekek, a fiatalok sportját segítő tá-
mogatásban részesülnek. Ez ebben az 
évben 210 millió forint – fogalmazott 

beszédében Deutsch Tamás, a Sporte-
gyesületek Országos Szövetségének 
elnöke.

Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester hangsúlyozta, hogy második 
alkalommal kap nagy összegű támo-
gatást Kecskemét. Az első az újraépít-
kezésben volt nagy segítség.

– Az újraépítkezés az elmúlt 8 év-
ben olyan jól sikerült, hogy ha csak 
megnézzük azt a szerény tábort, 
amely képviseli az utánpótlást, nem 
kevesen vannak. Csak a KESI kere-
teiben 1600-an sportolnak, és még 
nagyon sok szervezetet, akadémiát 
támogatunk külön sportágakként – 
mondta a rendezvényen Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester.

A városvezető kiemelte: olyannyi-
ra élen járnak a kecskeméti fiatalok, 
hogy a profi sportba is fel tudnak jut-
ni az utánpótlásban tanulók, és sze-
repelnek a profi bajnokságokban is. 
Szemereyné Pataki Klaudia kiemelte, 
hogy szükség van egy új sportcsar-
nokra és egy új stadionra, tehát lesz 
munka a következő időszakban is.

A magyar sport napja ingyenes 
rendezvényén a kosárlabda akadé-
mia és a Kecskeméti Sportiskola 12 
szakosztályának mintegy 1700 ver-
senyzője is részt vesz a Benkó Zoltán 
Szabadidőközpontban.

 Molnár H. Boglárka

Hamarosan a magyar sport 
napját ünnepli Kecskemét

Fotó: Banczik Róbert

Első sor, balról: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester, Deutsch Tamás, a Sportegyesületek Országos Szövetségének elnöke  
és Ivkovicné Béres Tímea, a Kecskeméti Junior Sport Nonprofit Kft. ügyvezetője
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Az OTP Bank Liga 30. fordulójá-

ban a Kecskeméti TE a Diósgyőri 
VTK vendége volt. Az élvezetes, 
több helyzetet is hozó mérkő-

zésen végül pontot gyűjtött be 
csapatunk, ami azt jelenti, bebiz-

tosítottuk NB I.-es tagságunkat a 
2024/2025-ös idényre is.

Bátran kezdte csapatunk a találkozót, 
már a 6. percben védenie kellett Odin-
covnak, miután Lukács húzott el a jobb 
oldalon, majd éles szögből leadott lö-
vését kiütötte a hálóőr. A 10. percben 
aztán Belényesi fejelt fölé egy pont-
rúgás után, a 14. minutumban pedig 
Májer tüzelhetett jó 20 méterről, ami 
centikkel ment a léc fölé. A hazaiak 
először Klimovich fejesével jutottak 
el a kapunkig, ezt követően viszont 
sokáig a mezőnyjáték dominált. A 34. 
percben Horváth fejelte fölé Lukács 
beadását, majd adódott egy sansz Bé-
nyei előtt is, de ez a próbálkozás sem 
talált kaput a másik oldalon.

A változatos játék a második félidő-
ben is megmaradt, alig egy perc után 
Lukács pörgette kapu fölé Zeke be-
adását. Az 58. percben Franchu előtt 
adódott egy lövőhelyzet, de 22 méter-
ről nem találta el Varga Bence kapuját. 
Az utolsó negyedóráig inkább taktikai 
harc jellemezte a meccset, jól zártak 
a védelmek, a cserék aztán újabb len-
dületet is adtak a hajrának mindkét ol-
dalon. A 74. percben Horváth átlövése 
nem okozott gondot Odincovnak, de a 
82. percben Zsótér már jobban meg-
dolgoztatta, csak másodjára tudott 
rávetődni lövésére. A hosszabbításban 
akár mindkét csapat megnyerhette 
volna a meccset, előbb egy diósgyőri 
lövést blokkoltunk a kapu előterében, 
majd egy kontrával Horváth lódult meg 
a bal oldalon egy az egyben védőjével, 
lövőhelyzetet is kialakított ballal, de 
Odincov ezt is ki tudta védeni a 93. 
percben. Maradt a 0–0, ami biztos 
bennmaradást is ér egyben csapatunk-
nak az élvonalban. KTE/kecskemetite.hu

KTE: Bennmaradást érő ponttal 
térhettünk haza Miskolcról

Pozitív mérleggel – 3 győze-

lemmel és 2 vereséggel – zárta 
a playout első körét a Duna 
Aszfalt–DTkH Kecskemét, miu-

tán április 27-én Pakson tudott 
nyerni 84–74-re.

Wittmann hármasa adta meg a kez-
dőhangot, amelyre Knowles reagált a 
gyűrű alól, 2–3. Nicholson rövid időre 
megfordította az állást, ám Ivkovic 
Milán három trojkával is jelentkezett 
zsinórban, 7–12. Kihagyott hazai lehe-
tőségek után Dramicanin tempója volt 
hibátlan, 7–14-nél időt kért a Paks. 
Lendületben maradt a hírös városi 
alakulat, Bogues kétszer villant, 9–18. 
Kucsera és Bogues pontjaival már tíz 
fölé nőtt a differencia, 11–23. A ne-
gyed végén az ASE némileg zárkózni 
tudott, 17–27. 

Eilingsfeldet blokkolta Lukovic, a 
túloldalon Karahodzsics állhatott a 
büntetővonalra, 17–29. Kucsora révén 
tartotta a lépést a hazai alakulat, a KTE 
részéről rendre volt válasz, 20–33. Ni-
cholson volt aztán eredményes, míg a 
túloldalon Tóth Barna triplája volt tö-
kéletes, 22–36. Wittmann trojka után 
Géringer is távolról talált be, 27–39. 
Két hazai büntető után Kucsera ket-
tő plusz egyes akcióval vétette észre 
magát, 29–42. Felváltva estek a szép-
ségdíjas kosarak, Wittmann triplája 
33–50-re módosította az eredményt. 
Clarance és Ihring hozta közelebb a 
Paksot, ám Lukovic lehűtötte a kedé-
lyeket hármasával, 38–53. A félidőre 
végül 38–55-tel mehettek a csapatok. 

Lukovic célzott pontosan kintről, 
és húszra nőtt ezzel a differencia, 
38–58. Karahodzsics kapta aztán a 
labdát Wittmanntól, és behúzta a 
labdát a gyűrűbe, 38–60-nál időt kért 

a házigazda. Ezt követően is a Duna 
Aszfalt–DTkH Kecskemét akarata ér-
vényesült, köszönhetően agresszív 
védekezésüknek. Az etap derekán 
Bogues zsákolt hatalmasat, 42–64. 
Kucsera pillanatai következtek, sike-
res büntetők és hármas után 45-69-re 
váltott a kijelző. Időt kért a Paks, és 

felgyorsították játékukat, és tudtak 
némileg faragni hátrányukból, ám a 
biztos KTE-vezetés nem forgott ve-
szélyben, 51–71.

A negyedik felvonás első támadásai 
pontatlanok voltak, végül Knowles 
törte meg a csendet, majd Wittmann 
hármasa hullott be, 53–74. Nicholson 

vette hátára csapatát, 58–74. Drami-
canin harcolt ki büntetőket, a másodi-
kat tudta értékesíteni, 58–75. Bogues 
cikázott végig a védők között, 58–77. 
Clarance hintette be a hármast, míg a 
másik oldalon Bogues egy büntetőt 
dobott be, 61–78. Knowles állhatott 
aztán vonalra, nem remegett meg a 

keze, 63–78. Ihring-pontokkal közele-
dett az ASE tovább, 68–78. Egész pá-
lyán védekezett az ASE, ám Lukovicról 
megfeledkeztek, 70–81. Az utolsó 
szó Wittmanné volt, a végeredmény 
74–84. 

Ivkovic Stojan szakmai igazgató 
értékelése: Nagyon nehéz a playout 
minden csapat számára ebben a lebo-
nyolításban. Bárki fog kiesni, az inkor-
rekt lesz, és kárt fog okozni a magyar 
kosárlabdának. Mi eldöntöttük, hogy 
nem fogunk vásárolni plusz játékost. 
Korábban is nyilatkoztam, hogy nincs 
rossz játékos, csak rossz edző. Bár-
hogy is alakul a végén, én a hierarchi-
ában és rendben hiszek, a közösség 
erejében. Még semmi nem dőlt el, 
nagyon egy bolyban vannak a csapa-
tok. Sok szerencsét és sérülésmentes 
folytatást kívánok mindenkinek.

Atomerőmű SE – Duna Aszfalt–
DTkH Kecskemét 74–84 (17–27, 21–
28, 13–16, 23–13)

Tippmix Férfi NB I. A-csoport playout, 
5. forduló

2024. április 27.,  szombat 18:00 @  
ASE Sportcsarnok

Játékvezetők: Montgomery-Tóth Cecí-
lia, Söjtöry Tamás Ferenc, Nyilas István 

MKOSZ-ellenőr: dr. Páli Kálmán
Atomerőmű SE : Ihring 8/6, Clarance 

11/9, Géringer 10/6, Nicholson 14/6, 
Knowles 10. Csere: Kucsora 13/6, Ei-
lingsfeld 8, Sövegjártó –, Dorogi -.

Duna Aszfalt-DTKH Kecskemét: Sinik 
2, Ivkovic 12/12, Wittmann 15/15, Luko-
vic 10/6, Karahodzsics 6. Csere: Bogues 
21, Dramicanin 3, Kucsera 12/3, Tóth 
Barna 3/3.

h t t p s: / / n e t c a s t i n g 4 . w eb po n t .
com/?hun_plo_71722

 Komáromy András

Fontos győzelmet arattunk Pakson

Diósgyőri VTK – Kecskeméti TE 0–0 (0–0)
Miskolc, 5412 néző. V: Karakó (Albert, Buzás)
DVTK: Odincov – Bokros (Ferencsik 83.), Szatmári, 
Csorbadzsijkij, Bitok – Vallejo, Klimovich (Fekete 
76.), Bényei (Holdampf 75.) – Franchu (Pernambuco 
59.), Edomwonyi (Szabó L. 61.), Pozeg Vancas. 
Vezetőedző: Vladimir Radenkovic
KTE: Varga B. – Májer (Iynbor 85.), Szűcs K., Szabó 
A., Belényesi, Zeke – Helmich (Nikitscher 46.), Vágó, 
Banó-Szabó (Zsótér 67.) – Horváth K., Lukács D., 
(Pálinkás 71.). Vezetőedző: Szabó István
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A április 11-i lapszámunkban  
megjelent rejtvény megfejtése:

ELSŐ KÉT MAGYAR OLIMPIAI GYŐZELEM, JÓZSEF ATTILA
A nyertesek,  

dr. Jakab Sándor (fam_jakab…) és
Ranga József (ranga.j…)

két darab két személyre szóló belépőjegyet nyertek 
a Zene szabadsága – Cziffra György emlékkoncertek 

Balázs Jánossal május 3-i koncertre a Hírös Agórába.

A április 18-i lapszámunkban  
megjelent rejtvény megfejtése:

CZIFFRA GYÖRGY EMLÉKKONCERT,  
MIKLÓSA ERIKA, BALÁZS JÁNOS

A nyertesek, Parádi Józsefné (Liget utca…) és
Szalontainé Varga Lea (szelea19…)

két darab két személyre szóló belépőjegyet nyertek  
a „Gyere Kati, kiballagunk a zöldbe…” című  

május 18-i nótaestre, a Hírös Agórába.
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
két darab családi belépőjegyet  
a Kecskeméti Vadaskertbe.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 
A megfejtéseket május 19-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

BUDAPESTRŐL ÉRKEZŐ SZAKBECSÜS FELVÁSÁRLÁST TART!
KORREKT – MEGBÍZHATÓ – LEINFORMÁLHATÓ

Aranyfelvásárlás
12.500 Ft/g-tól 25.500 Ft/g-ig

(Világpiaci ár változása miatt  
az árváltozás jogát fenntartjuk.)

Ezüst dísztárgyak, evőeszközkészlet
(hiányos is)

150 Ft/g-tól 600 Ft/g-ig

Aranyfog-  
felvásárlás

magas áron

25.000 Ft/g

Forgalomból kivont valuta, 
ezüstpénzek, kitüntetések

(1945 előtt)

Herendi készletek, 
dísztárgyak, figurák 

felvásárlása

Zsolnay 
körpecsétes 

tárgyak
500.000 Ft-tól akár 

1.000.000 Ft-ig
(eozinos antik)

Kar-, zseb-, 
 faliórák 

felvásárlása
Omega, Vacheron, Doxa, 
Movado, Angelus, Rolex, 

Patek
arany zsebóra  

(lánccal együtt)

500.000 Ft

2024. május 16. (csütörtök) 14:00–17:00

Tel.: +36 20 200 60 84

dinasztiagaleria11@gmail.com

+36 1 209 42 45

www.dinasztiagaleria.hu

KECSKEMÉT, HOTEL HÁROM GÚNÁR
Kecskemét, Batthyány u. 1. (Batthyány terem)

Briliánsfelvásárlás
49.900 Ft/g is lehet

(egyedi árképzés)

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440-es telefonszámon egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!


